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Изпитание. Някои напуснаха временно залата обидени, други се ядосаха по време на дебата

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Повече от час общински-
те съветници от мнозин-
ството спориха с тези от 
малцинството по доклад-
ната за реформиране на 
старческия дом „Цвета и 
Анка Върбанови“. С нея кме-
тът Димитър Николов 
предлага изграждане на нова 
сграда за резидентна грижа 
за възрастни хора в Мине-
ралните бани. Обект на 
спора станаха предвидените 
за дейностите средства, 
които са почти 8 млн. лева. 
От 7 726 328 лева, максимал-
ната стойност, с която 

общината трябва да участ-
ва, е 3 335 917 лева. Остана-
лите средства са по Програ-
ма за модернизиране на 
дългосрочната грижа от 
Националния план за възста-
новяване и устойчивост. 

Васил Загорчев от ГЕРБ 
пръв взе думата в дебата, 
изпреварвайки колегите си 
от „Възраждане“, които още 
на пресконференция преди 
сесията коментираха тема-
та. Той заяви, че е посетил 
дома и че общото усещане 
е, че това са едни места с 
недобра хигиена и неприят-
ни миризми, места, където 
може да срещнеш тежки 

Старчески дом в Минералните 

Кооперация „ВККЧЗС- АЕТОС“- 
гр. Айтос

гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6, 
тел./факс 0558 2 27 49
Email: vzka_aetos@mbox.

contact.bg

П О К А Н А
   На основание на чл.16, ал.1 от 

Закона за кооперациите (ДВ бр.13 
от 11.02.2003 г.) и чл.21 и 22 от 
Устава на Кооперация “ВККЧЗС-
АЕТОС“ гр. Айтос, Управителният 
съвет на кооперацията Ви кани на 
редовно Годишно отчетно събрание 
за 2023 година, което ще се про-
веде на 19.04.2024  година (петък) 
от 17.30 часа в ресторант “Аетос“, 
гр. Айтос, ул. Гарова, при следния 
дневен ред: 

1. Утвърждаване на решения на 
Управителния съвет за приемане на 
нови и освобождаване на член-
кооператори (по тяхна молба).

2. Отчетен доклад на Управител-
ният съвет за 2023 г.

3. Отчетен доклад на Контролният 
съвет за 2023 г.

4. Проект на Решения на Общото 
събрание.

5. Приемане на годишният финан-
сов отчет за 2023 г.

6. Доклад на мандатната комисия.
7. Вземане на решения от Общо-

то събрание.
Материалите за Годишното отчет-

но събрание: 
– Баланс
– Отчет за приходите и разходите
– Отчет за паричния поток
– Отчет за собствения капитал
са на разположение на всеки член 

кооператор желаещ да се запознае 
с тях, в сградата на кооперацията 
на ул. „Богориди“ № 6 в гр. Айтос 
от 10.04.2024 год.

При липса на кворум съгласно 
чл.17, ал.2 от Закона за коопера-
циите (ДВ бр.13/2003 год.) и чл.24, 
ал.2 от Устава на кооперацията, 
събранието ще се проведе един час 
по- късно независимо от броя на 
присъстващите член кооператори 
на същото място.

За справка тел.: 0558/ 2-27-49 и на 
адрес: гр. Айтос, ул. „Богориди“ №6

Председател на Кооперация 
„ВККЧЗС-АЕТОС“, Дянко Дянков

06.03.2024 г., гр. Айтос

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметове писаха отличен 
на общинското предприя-
тие „Чистота и озеленя-
ване“ в Приморско. Това 
стана по време на редовна-
та сесия на Общински съвет. 
В края ѝ, когато бяха пита-
нията, кметът на Китен 
Николай Марков заяви, че 
не вижда в залата директо-
ра на предприятието Илия 
Петков, за да чуе това, 
което ще каже.

„От мое име и от името 
на кметство Китен от-
правям благодарности и 
искам да изразя своето за-
доволство от работата 
на ОП „Чистота и озеле-
няване“. В частност към 
служителите в Китен – те 
вършат страхотно своята 
работа. Това, което тази 
година са направили като 
подкастряне и премахване 
на дървета, които са опас-
ни е на много добро ниво. 
Важно е всяка година и 
пролет и есен да се прави 
това нещо. Град Китен е 
от черноморските курор-
ти с най-много зеленина. 
Обслужва се само от 5 
озеленителя и 15 чистачки. 
Респект към тези хора и 
благодарности“, заяви кме-
тът на Китен.

Градоначалникът на 
Приморско Иван Гайков 
обясни, че Петков отсъст-
ва, тъй като в момента 
общинското предприятие 
работи ударно преди нача-
лото на летния сезон. 

„Залагаме големи надеж-
ди за летния сезон. Това, 
което обещахме се опит-
ваме да го спазваме. Това 
касае и обходът по пътя 
Китен – ММЦ. Там се по-
лучава много красиво озе-
леняване, отварят се нови 
зони, обезопасяват се 
маршрути и подходи към 
плажовете и улиците. 
Така, че с каквото се нала-
га нашите служители ще 

бъдат от ползва, както на 
Приморско и Китен, така 
и на съставните населени 
места на общината“, по-
сочи той. 

Към похвалните думи на 
китенския кмет се присъ-
едини и колежката му от 
село Ново Паничарево Яна 
Жекова.

„Адмирации и благодар-
ности за организацията 
към нашето населено място, 
както беше направена и във 
всички населени места. По 
отношение на изгнилите 
дървета и почистване на 
дървесната растителност 
поздравявам г-н Гайков и 
г-н Петков за това, че ние 
имахме възможност зале-
жели, стари и изгнили 
дървета да ги почистим в 
рамките на много кратък 
срок. В много кратък срок 
бе направена организацията 
да почистим и малките 
населени места“, каза тя.

Иван Гайков благодари и 
на двамата за признател-
ността и поясни, че тези 
дейности са извършени в 
периода преди да започне 
подготовката за летния 
сезон.

„Сега изцяло усилията са 
концентрирани на тери-

торията на Приморско и 
Китен. Същото важи и за 
ремонтно-строителните 
дейности. След приключ-
ване обхвата на тези про-
екти, които сме захванали, 
строителните бригади и 
усилията ще се прехвърлят 
по малките населени места, 
тъй като там забраната 
за строителство не важи. 
Това ще бъде при старти-
ране на летния сезон“, 
уточни кметът на При-
морско.

Отношение по темата 
взе и бившият заместник-
кмет на Приморско, сега 
общински съветник Петко 
Гечев. Той предложи пре-
махване на дървета да за-
почва едва чак след като 
даден обект бъде завършен, 
защото можело някои от 
тях да останат. Гечев 
обърна внимание и на дър-
ветата по улица „Трети 
март“. 

„Акацията прави една 
огромна корона по-бързо и 
моите опасения са, че вече 
без укрепването има голяма 
вероятност да се изкривят. 
Такава грешка допуснахме 
пред 5-6 години, голяма част 
сега от дърветата са криви. 
Трябва или малко да се по-

окастрят, или поне още 
една година да се укрепят“, 
каза той.

„Темата с растителнос-
тта за мен е чувствител-
на, защото както знаете 
бях директор на общинско-
то предприятие и приемах 
работата си много отго-
ворно. Озеленяването 
продължава да е приоритет 
за нашата община. В тази 
връзка искам да кажа, че по 
улица „Странджа“ само в 
участъка от „Трети март“ 
до „Кирил и Методий“ се 
засадиха 35 дървета. Пре-
махват се дървесни видове, 
когато коренната система 
е прекалено агресивна и се 
нарушава инфраструкту-
рата. Така в момента 
подменяме по улица „Перла“. 
Там естествено без ланд-
шафтен проект са засадени 
няколко много бързо рас-
тящи дървета. Премахва-
нето на някои от дървета-
та е наложително само 
заради инфраструктурни-
те проекти, които се из-
пълняват там. И да, освен 
че ще се обособят нови 
паркоместа, предвиждаме 
и засаждането на нови 
дръвчета“, отговори кме-
тът Гайков. 

„
Няма да позволя 
внушението  
да провали и 
този проект, 
както стана  
с Твърдица

Димитър Николов, 
кмет на община 
Бургас

Така трябва да изглежда новата сграда на Дома за възрастни хора „Цвета и Анка Върбанови“
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

По повод Седмица на 
гората „Югоизточно 
държавно предприятие“ 
ДП – Сливен, стартира 
кампания за безвъзмездно 
раздаване на фиданки на 
граждани в петте област-
ни града в обхвата на 
предприятието. 

В Бургас това ще се 
случи в понеделник от 
9.30. Горски служители 
пред Часовника ще разда-
дат 3500 фиданки от явор, 

черен бор, червен дъб, 
хибискус на желаещите. 

Горските специалисти 
ще бъдат на място, за да 
обясняват на всички же-
лаещи да получат фидан-
ки, как правилно да засадят 
дръвчетата и кои са 
подходящите места спо-
ред вида им. 

Информация ще им 
бъде предоставена и за 
правилните грижи, които 
да бъдат положени за 
тяхното успешно от-
глеждане във времето.

В понеделник раздават 
3500 фиданки

Подобна акция ще има и в Айтос           ФОТО: ЮИДП

Кметове писаха отличен на ОП „Чистота и 
озеленяване“ – Приморско 

По време на сесията на Общински съвет - Приморско стана ясно, че подготовката за летния 
сезон тече с пълна сила                       ФОТО: DRONBURGAS
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съдби и хора, които казват, 
че са изоставени. Все пак той 
призова колегите си да под-
крепят докладната, от 
която ще се възползват 
32-ма потребители. Той 
подчерта, че това са хората, 
които са дали своето за 
обществото и заслужават 
да живеят достойно.

Александър Койчев от 
„Възраждане“ на свой ред 
посочи, че възрастните 
хора безспорно заслужават 
най-доброто и приветстват 
идеята за старчески дом. Те 
и бургазлии обаче не заслу-
жавали пилеене на публичен 
ресурс. След разговори с 
експерти им било обяснено, 
че един такъв проект с най-
скъпите материали излизал 
към 4 милиона и нещо. 

Мартин Кръстев от ПП/
ДБ обясни, че в Бургас има 
дефицит на домовете за 
възрастни хора. Той също се 
срещнал с управителя на 
дома и обстановката, която 
видял, била ведра и приятна, 
така че не разбирал къде 
Загорчев видял описаното 
от него.

От СЕК подкрепиха иде-
ята, но и те като „Възраж-

дане“ коментираха, че не 
могат да се съгласят с раз-
ходването на 8 млн. лева за 
старчески дом. За пример 
дадоха изградения през 2021-
ва старчески дом в Лъка, 
който струвал 1.6 млн. лева. 
По думите му и двойно да 
са поскъпнали материалите, 
не би трябвало да коства 
повече от 4-5 млн. лева.

Бившият им съпартиец 
Георги Манев, сега в редици-
те на КОД/БВ и част от 
управляващото мнозинство, 
контрира с това, че „до 4 
млн. лева съфинансиране не 
означава 4 млн. съфинанси-
ране“. Така или иначе, про-
цедурата ще е по Закона за 
обществените поръчки и 
ще спечели строителят с 
най-ниска предложена офер-
та, добави той.

Мариян Иванов от „Въз-
раждане“ настоя да им бъде 
предоставен инвестицион-
ният проект и количестве-
но-стойностната сметка. 

Председателят на Об-
щински съвет – Бургас Ми-
хаил Хаджиянев взе думата, 
казвайки, че има едно при-
теснение и чувство за вина 
заради случилото се с про-

екта за дом за възрастни 
хора с деменция в Твърдица, 
който местните не поже-
лаха на територията на 
селото. Той посочи, че се е 
получила една комбинация 
от бързане, срокове, желание 
от администрацията, не-
желание от други и полити-
чески амбиции, с което 
това добро начинание няма 
да се случи в Твърдица. Хад-
жиянев припомни, че с влязъл 
в сила от 2020-а закон всич-
ки такива домове трябва да 
бъдат реформирани до 2025-
а. Изграждането на сградата 
щяло да коства около 6 млн. 
лева по първоначални данни 
и ще е възможно най-модер-
на. Сградата ще бъде обо-
рудвана с всички необходими 
мебели, фитнес, помещения 
за арттерапия, зони за хра-
нене, алеи, места за разхож-
дане. В нея и персоналът ще 
има възможност да остане 
да живее и работи там. 
Изказването си той завърши 
с лозунг: Бургас води, оста-
налите го следват!

Думата взе и кметът 
Димитър Николов, който 
започна с цитат.

„Вчера имаше годишнина 

от рождението на Чудомир. 
Та той казваше: „Ако лъжата 
може да обиколи света, ис-
тината през това време ще 
си връзва обувките. Ако 
можем да перифразираме, то 
при нас вместо лъжата ще 
е внушението. И на двете 
партии (б.а. СЕК и „Възраж-
дане“) ще ви кажа, че избо-
рите минаха преди месеци. 
Тук няма да позволя внуше-
нието да провали и този 
проект, както стана с 

Твърдица. Отношението на 
общината към възрастните 
е като към децата. На тези 
хора дължим любов и уваже-
ние. Цената ще бъде такава, 
каквато се декларира при 
завършването на проекта. 
Но поради липса на финан-
сиране може да бъде провален. 
Навремето имаше опасност 
„Коджакафалията“ да не се 
превърне в модерно училище, 
заради ей такива внушения. 
Затова призовавам позитив-

но мислещите общински 
съветници да не дават воля 
на тези внушения и да под-
крепят тази докладна запис-
ка. Този старчески дом ще е 
пример за всички в страната. 
Имаше въпрос как ще се 
финансира проектът – има-
ме достатъчно възможност“, 
обясни градоначалникът.

След това се премина и 
към гласуване като 38 от 
съветниците гласуваха „за“, 
а 6 се въздържаха. 

бани опъна нервите на съветници

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община Несебър е с най-
модерната система за виде-
онаблюдение в страната. 91 
камери, разположени от Обзор 
до Равда, засичат автомоби-
ли, номера, разпознават лице, 
метаданни и проследяват 
маршрути при нужда. И всич-
ко това е възможно при ско-
рости до 300 км/ч. Най-нова-
та придобивка на Районно 
управление – Несебър е на 
стойност над половин мили-
он лева и бе представена пред 
медии от кмета на общината 
Николай Димитров, директо-
рът на ОДМВР-Бургас старши 
комисар Емил Павлов и шефът 
на несебърската полиция – 
главен комисар Коста Кирязов. 

„Община Несебър надграж-
да в годините и дори всички 
стари камери са вградени в 
него. Обхванати са най-важни-
те точки от входовете и 
изходите на общината, от 
градската среда. Община 
Несебър посреща най-много 
туристи през лятото и тук 
е съсредоточен много крими-
нален контингент. Затова 
ние по всякакъв начин, съв-
местно с полицейското упра-
вление, съдействаме за спо-
койствието на туристите. 
За нас е удоволствие тази 
система за видеонаблюдение, 
която ние сме направили, да 

бъде от полза за всички нас, за 
да можем лятно време да сме 
спокойни“, заяви кметът 
Димитров.

Старши комисар Павлов 
отбеляза добрата работа 
между местното управление 
и полицията в Несебър. 

„Назад във времето и към 
момента общината подпома-
га изключително много дей-
ността на полицията. През 
летния сезон управлението в 
Несебър е може би най-нато-
вареното в цялата страна. 
Тук има изключително много 
туристи. Но освен тях има 
и криминален контингент, 
който цели извършването на 
престъпления. Изграденото 
и надграденото видеонаблю-
дение ще бъде от изключител-
на полза, както за охрана на 
обществения ред, така и за 
разкриването на престъпления. 
Даже вече дава резултат като 
имаме няколко разкрити та-
кива“, коментира той.

Главен комисар Кирязов 
обясни, че камерите работят 
24 часа, 7 дни в седмицата и 
се следят постоянно от де-
журен. 

Демонстрирано бе лицево 
разпознаване чрез въвеждане 
снимка на лице. Така модерна-
та система засича маршрута 
на издирвания, който е засечен 
от камерите. 

„Това ще е от значение, 

защото своевременно при 
получаване на сигнал за пре-
стъпление или нарушаване на 
обществения ред, дежурните, 
които ще бъдат обучени, 
могат на място да влязат и 
да ръководят действията на 
полицейските сили“, заяви 
шефът на РУ-Несебър.

По сходен начин бе показа-
но и проследяване на автомо-
бил чрез въвеждане на регис-
трационен номер. Записите 
от камерите се съхраняват 
до 2 месеца, което според 
старши комисар Павлов е 

достатъчно време. Те са про-
изведени специално за тази 
поръчка от един от най-голе-
мите световни производите-
ли на системи за видеонаблю-
дение и контрол.

„Сървърът е много инте-
лигентен. Работната станция 
е много важна. Камерите, 
които наблюдавате предават 
в реално време, но анализът, 
който се прави е от най-мощ-
ната система, която в Бълга-
рия не е инсталирана никога. 
Сега за пръв път се прави тук 
– с анализ на лица, с метадан-

ни, разпознаване на автомо-
били – цвят, марка, моторни 
и немоторни превозни средства. 
Много задълбочен анализ може 
да се направи. Това, което 
търсиш конкретно, можеш 
да го проследиш от Обзор до 
Равда. Има възможност за 
въвеждане на номер на авто-
мобил, който, ако е издирван, 
може да излезе като аларма, 
когато премине през община-
та. Същото важи и за издир-
вани лица и разпознаването 
им“, обясниха още от несебър-
ската полиция. 

Кметът Николай Димитров 
припомни, че на предходна 
среща с Прокуратурата са 
обсъдили възможността един 
ден несебърската система да 
се свърже с бургаската.

„Там колегата Димитър 
Николов също надгражда 
тяхното видеонаблюдение“, 
уточни той.

Старши комисар Павлов 
добави, че идеята е на един 
етап цялата област да е обез-
печена с такива системи, 
което много ще помогне в 
работата на полицията. 

От Обзор до Равда: Биг Брадър следи за престъпници 

Кметът на Несебър Николай Димитров (вляво), шефът на 
РУ-Несебър главен инспектор Коста Кирязов и директорът 
на ОДМВР-Бургас старши комисар Емил Павлов представиха 
модерната система от камери пред медии ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Демонстрирана бе възможността за лицево проследяване. 
91 камери ще следят 24/7 трафика от Обзор до Равда

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Повече от час общинските съветници спориха за стойността на проекта            ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ
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ДОНА МИТЕВА

В Регионалното управле-
ние на образованието РУО 
– Бургас се проведе първата 
работна среща с дванадесе-
тте новоназначени дирек-
тори на образователни 
институции в област 
Бургас, чийто конкурс при-
ключи наскоро.

16 бяха обявените места 
в първата конкурсна проце-
дура по новата Наредба. 
Прави сериозно впечатление, 
че голяма част от кандида-
тите са временно изпълня-
ващи длъжността директор. 
Само петима са онези, които 
не са такива и са дръзнали да 
се кандидатират. 

Сред конкурсниците има 
дама, която е от град Левски, 
но се явява за бургаско учи-
лище. Учителският фолклор 
казва, че там е била също 
вр.и.д., но имала апартамент 
в Бургас.

Пак в зоната на фолклора 
се говори, че заместник-ди-
ректорът на СУ „Н. Й. Ва-
пцаров“, Айтос е тръгнал за 
конкурса, но по една или 
друга причина се озовал вр.и. 

д. на вечерната гимназия 
„Захари Стоянов“ в Бургас. 
Дали преди старта на ди-
ректорската надпревара, 
или след това, мълвата не 
уточнява тази подробност 
за Здравко Димов, но името 
му фигурира в списъка за 
кандидати, който бе публи-
куван на страницата на РУО.

На срещата в РУО бяха 
обсъдени какви са очаквани-
ята на вече спечелилите 
конкурса към работата. 
Същевременно те получиха 
насоки за ефективно лидер-
ство от Петя Петрова – 
началник на регионалната 
структура.  

Кандидатите, които 
подадоха документи

за обявените от Министер-
ството на образованието 
позиции бяха 19. Един си 
изтегли документите пре-
ди старта на конкурса. 
Недопуснати по документи 
кандидати нямаше.

От явилите се на теста 
18 човека неиздържалите са 
2. За 5 от училищата имаше 
повече от един кандидат. 
Очаквано за бургаските 
училища, претендентите 
са повече от един.

Най-апетитен бе постът 
в Електрото. Трима бяха  

кандидатите за Професио-
нална гимназия по електро-
техника и електроника 
„Константин Фотинов“. 
Позицията си затвърди 
Павлина Градишка, която и 
досега ръководи училището 
като временно изпълняваща. 
Тя се очерта заедно с Миле-
на Андонова за Математи-
ческата гимназия  и Антоа-
нета Христова за Немската, 
като най-добре представи-
лите се на конкурса.

След Градишка останаха 
другите двама претенденти 
за мястото на доайена Кон-
стантин Папазов, който 
дълги години управлява 
това бургаско училище – 
Николай Стратиев и Ирина 
Кънчева.

Позицията си в Немската 
гимназия „Гьоте“ затвърди 
Антоанета Христова, пред 
Росица Пенчева.

Красимир Кънчев, който 
е „бащата“ на баткомобила 
в Механото, се кандидатира 
за директор на Автото. С 
отбора ученици от Меха-
ното – неговите възпита-
ници спечелиха много награ-
ди и симпатиите на целия 
град. Отборът на Профе-
сионалната гимназия по 
механоелектротехника и 
електроника през 2019 годи-
на получи и почетен медал 

от Министерството на 
околната среда и водите за 
принос за развитието на 
иновации и нови технологии 
за по-чиста околна среда. 
Кънчев си затвърди позици-
ята в ПГ по автотранспорт 
като директор, изпревар-
вайки по точки Николай 
Стратиев.

Очаквано в ППМГ „Акад. 
Никола Обрешков“ в дирек-
торския кабинет остава 
Милена Андонова, която има 
повече точки от Ирина 
Кънчева, която също е пре-
подавател в елитната 
гимназия.

Извън Бургас любопитен 
факт е, че политическо лице 
стана директор на ОУ „Елин 
Пелин“ в село Дъбник, Помо-
рийско. Това е Весела Райко-
ва – Грекова областен лидер 
на ДСБ, която е била канди-
дат за народен представител, 
а при последните местни 
избори – пета в листата на 
ПП-ДБ. Тя бе единствен 
кандидат за поста и също 
от 2022 година е временно 
изпълняваща длъжността.

Сребрин Сребрев също 
отстоя позицията си за ОУ 
„В. Левски“ в Българово. 
Директор на СУ „Иван Вазов“ 
– Поморие е Петя Казакова.

Преди време директор-
ските конкурси не само в 

Бургас, а и в цялата страна 
бяха спрени, защото се оч-
акваше решението на Вър-
ховния административен 
съд по Наредбата, която 
касаеше правилата за тях-
ното провеждане. Това е и 
причината много от учили-
щата години наред да се 
управляват от вр.и.д. ди-
ректор.

Новите правила, които 
се прилагат за първи път, 
имат своите симпатизанти, 
но и своите отрицатели. 
Едни считат теста за обър-
кващ, други го определят 
като точен за преценяване 
на лидерските качества на 
даден кандидат.

Петя Петрова, началник 
на Регионалното управление 
по образованието е катего-
рична: 

„Считам, че така разра-
ботеният конкурс отразя-
ва много прецизно отговор-
ностите пред директорите 
на училища в съвременните 
обстоятелства. Да форми-
раш личности като ги обра-
зоваш и социализираш е за-
д а ч а ,  к о я т о  и з и с к в а 
множество знания и умения 
и те далеч не са свързани 
само с познаване на админи-
стративната уредба. Да 
наблюдаваш общността и 
да я развиваш изисква вглеж-
дане и подкрепа, която не 
изключва и това самият 
лидер да продължава да се 
учи. Напротив!“

В национален мащаб 200 
училища вече имат избрани 
директори след конкурсите. 
Анализът на МОН показва, 
че 7 души са с 90 и повече 
точки. Кандидатите с най-
високи резултати са от 7 
области в страната – Бургас, 
Добрич, Кърджали, Кюстен-
дил, Русе, София-град и Со-
фия-област. 

Парадокс. Куцат концепциите на кандидатите

Категоричното мнение 
на синдикалиста е, че в ко-
мисията не трябва да има 
представител на Общест-
вения съвет. Аргументът 
е, че за да бъде избран един 
директор на училище, той 
трябва задължително да 
бъде магистър, да има упра-
вленски опит и редица 
други неща, а да го оценява 
човек, който не разбира 
нищо от образование, е 
меко казано странно. И ако 
в големия град все пак това 
са инженери, лекари, банке-
ри, в малките населени 
места има и неграмотни и 
полуграмотни хора. И в 
двата случая тези хора да 
дават преценка за концеп-
циите, звучи несериозно.

„В огромна част от сел-
ските училища, а и в някои 
градски, където доминират 

деца от уязвими групи, в 
обществените съвети има 
неграмотни хора. Имахме 
случай на представител на 
Обществен съвет, който 
не може да се подпише, даже, 
за да я докарат да се подпи-
ше, искаше да ѝ се дадат 20 
лева. Как човек, който се 
подписва с отпечатък от 
палец ще оценява? Като се 
има предвид каква е струк-
турата на посещаващите 
селските училища – никой 
не може да гарантира, че 
няма да се появят и други 
неграмотни или полугра-
мотни“, коментира Янков, 
опирайки се на реален случай.

Той изтъква още нещо: 
„След като се прави конкурс 
за директор на училище, 
всички членове на комисия-
та трябва да са специалисти 
в областта на образование-

то, може да се включи 
представител на колекти-
ва, или на синдикатите, или 
на сдружението на работо-
дателите, или на Минис-
терството. Няма проблем 
да се увеличи броят на 
членовете на комисията. 
Макар че представителят 
на колектива би проявил 
някаква зависимост – твър-
до „за“ или „против“. Дока-
то външен човек би бил 
обективен“, коментира той.

Но за да се случи подобно 
нещо, трябва да се промени 
Законът. Синдикатите 
вече са направили подобно 
предложение: да се разшири 
кръгът или да отпадне 
представител на Общест-
вен съвет, и на негово място 
да влезе друг човек, който 
е от бранша.

По думите на синдика-

листа липсата на желаещи 
за директорските кресла е 
това, че 90% от учителите 
смятат, че конкурсите са 
предрешени. 

„На последния конкурс в 
Бургаско за 16 места се 
явиха 19 кандидати. На 
практика конкуренция няма. 
Само петима от кандида-
тите не са временно изпъл-
няващи длъжността на 
директор на даденото 
училище. Парадоксалното 
е това, че в две училища и 
временно изпълняващите 
длъжността не се явиха, за 
да защитят работното си 
място. Конкурсът се про-
веде за 14 училища. Изклю-
чително слаб интерес към 
конкурсите.

Има много читави зам.-
директори и учители, 
които биха станали пре-

красни директори, но не 
искат, защото смятат, че 
няма да бъдат оценени 
обективно. Досегашната 
практика показва, че поли-
тическите назначения бяха 
факт. Тези хора трябва да 
бъдат стимулирани. Един 
от начините е чрез състава 
на комисията по избора“, 
заключава Янков.

Що се отнася до самото 
провеждане на конкурса той 
твърди, че това е най-обек-
тивният, провеждан от 
много години. 

Проблем според него е 
това, че повечето от въ-
просите са били от типа: 
„как бихте постъпили, ако…“ 
и няма ясен отговор. А то-
зи, който е направил теста, 
е дал и ключ за верните 
отговори, и не може да се 
спори при определени казуси.

„
Като се прави 
конкурс за 
директор на 
училище, 
всички членове 
на комисията 
трябва да са 
специалисти в 
областта 
образованието

Константин Янков
ФОТО: БНР

Константин Янков, СБУ: Неграмотни членове от обществените 
съвети не трябва да участват в комисиите

Първото 
съвещание на 
новоизбрани-
те директори 
в Регионално-
то управление 
на образова-
нието
ФОТО: РУО

Бургаският 
баткомобил 
донесе слава 
на отбора и 
ръководите-
ля му преди 
години
ФОТО: АРХИВ
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училищни директори

Сребрев е вече седма 
година временно изпъл-
няващ длъжността ди-
ректор на училището в 
Българово и общо 12 го-
дини директор, като 
преди това е бил в ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ 
село Дълбок извор, общи-
на Първомай. Запитан кой 
формат на конкурс е по-
комфортен, той е кате-
горичен, че няма такъв.

 „По-скоро този конкурс 
беше различен – решаване 
на казуси. Интересно бе 
това, че много от казу-
сите в теста бяха с ня-
колко приличащи си от-
говори. А се знаеше, че 
само един е верен. В един 
момент се объркваш, 
защото в определена 
ситуация това са казуси, 
които можеш да решиш 
по различни начини. 

При нас няма кой да 
оспорва тестовете, но в 
други области има таки-
ва. В Пловдив например“, 
казва Сребрев.

По негови думи този 
формат – при положение 
че се търсят лидери, а не 
управленци на дадена 
институция, е добър. 
Защото едно е да упра-
вляваш по дадени норма-
т и в н и  д о к у м е н т и , 
друго е да бъдеш лидер на  
екип. 

За това, че не е имало 
друг кандидат за място-
то му, казва, че по никакъв 
начин не се отразява на 
конкурса.

„Например в училище-
то, където бях преди – в 
Дълбок извор, колежката, 
която е вр.и.д., се яви на 
конкурса и не успя. Така 
че какво да ти помага, ако 

си сам – нищо. Ти се явя-
ваш, за да го вземеш кон-
курса“, заключи Сребрев.

Павлина Градишка има 
опит с явяването на 
конкурси. Тя бе част и 
от този, който от Ми-
нистерството на обра-
зованието спряха, зато-
ва и прави сравнение 
между двата:

„При този конкурс 
всичко бе съвсем различ-
но. Ако при другите 
почти на 100% се набля-
гаше, както при теста, 
така и при самото събе-
седване, на администра-
тивните въпроси и 
познаване на норматив-
ната уредба, сегашният 
формат беше коренно 
различен. Тук бе засегна-
то съвсем бегло позна-
ването на тази база. 
Горе-долу 5 въпроса от 
50 бяха за познаване на 
нормативните доку-
менти, всичко останало 
беше за меките умения 
на личността. За отно-
шенията с хората, за 
реакцията в кризисни 
моменти, в критични 
моменти, при конфликти. 
Което за мен означаваше, 
че се тестват емоцио-
налната интелигентност 
и лидерските умения.

Според някои това е 

твърде занижено като 
критерии за подбор, 
според други се дава шанс 
на тези, които нямат 
достатъчно опит с нор-
мативната уредба.

За мен лично беше 
много различно и до го-
ляма степен трудно да 
преминеш от познатия 
формат към този. Но 
при всички положения  в 
този формат изпъква 
емоционалната интели-
гентност на кандидата. 
Защото той може да е 
много добре с норматив-
ните документи, обаче 
никога да не реагира по 
адекватния начин в кри-
тични моменти, които 
са ежедневие в училище, 
където много страни се 
сблъскват и интересите 
трябва да се срещнат. И 
ако един конфликт не 
може да бъде туширан и 
овладян, и то по благо-
приятния за страните 
начин на 100%, то поне 
отношенията трябва да 
бъдат под контрол. Да 
има съответната емпа-
тия.

Отдавна мина времето 
на силовото справяне с 
конфликти. Еднолично-

то и силово решаване на 
проблемите е неработе-
що. Днешният лидер 
трябва да бъде емпатичен, 
за да бъде въобще лидер. 
Технократското мисле-
не вече трудно се прила-
га. Още повече, че се ра-
боти на взаимодействие 
не само вътре в средата 
и общността, ами се 
работи с много инсти-
туции. Акцентът тряб-
ва да е работа с родите-
л и ,  з а щ о т о  т а м  е 
слабото място. Там са 
жалбите и недоверието, 
там е и неумението.

Като част от комиси-
ята, провела конкурса за 
директори в област Бур-
гас и като бивш директор 
на водещо училище в 
града, Михаил Ненов има 
професионален и критичен 
поглед върху провелия се 
конкурс. Ето какво споде-
ля той: 

„Моето лично мнение, 
че преминалият конкурс 
може да се разглежда като 
пробация на новата сис-
тема за подбор на дирек-
тори. Най-новото е съ-
д ъ р ж а н и е т о  н а 
тестовата част където, 
тя е по-ориентирана към 
личните качества на кан-
дидатите. Касае това как 
биха реагирали в различни 
ситуации. Като самите 
казуси навеждат на това, 
че се търсят по-скоро 
лидерски умения, умения 
за комуникация, за реша-
ване на проблеми. Отли-
чаваха се ситуации, в 
които се търси консенсус, 
където директорът под-
крепя развитието на пе-
дагогическия колектив, 
съдейства за решаване на 
конфликтни ситуации. 
Не бих казал, че се излезе 
от рамките на познатото, 
а по-скоро от рамките на 
очакваното. Повечето 
кандидати се явиха с на-
гласата да решават те-
стове, основани върху 
нормативната уредба и 
до голяма степен за тях 
беше неочаквано, че се 
сблъскват с реални казуси 
от училищния живот.

Факт е, че някои от 
казусите като формули-
ровка – като възможни 
отговори на всеки един 
от зададените въпроси 
бяха разписани различни 
евентуални решения под 
формата на поведение на 
директора. И истината, 
е, че всяко едно от тези 
поведения е потенциално 
възможно. В зависимост 
от това каква е реакцията 
на кандидата, тя навежда 
за различни стилове за 
управление на институ-
цията и съответно тестът 
има за цел да открои един 
доминиращ желателен 
стил. 

Това, което според мен, 
е проблем е, че различни 
валидни поведения се раз-
глеждат, като само едно 
от тях е правилно, а ос-
таналите са погрешни, 
въпреки че те не са греш-
ни от гледна точка начин 
на поведение.

Другото, което ми 
направи впечатление е, че 
със социално желателни 
отговори, потенциалният 
кандидат би могъл да пре-

мине този тест. Някои 
от кандидатите, които 
после комисията видя 
лице в лице на събеседва-
нията, със сигурност не 
заявиха качествата, кои-
то би трябвало да са ус-
тановени, че притежават 
по време на тестовата 
част. 

За мен филтриращият 
характер на теста до 
голяма степен не беше 
постигнат в рамките на 
тази конкретна процеду-
ра. 

Предполагам, че от МОН 
ще направят анализ и ще 
предприемат стъпки, за 
да подобрят ефикасност-
та на този филтър. За-
щото в крайна сметка 
системата на образова-
нието е изключително 
деликатна и е необходимо 
да се предприемат мерки 
да бъде тя предпазена от 
това начело на образова-
телните институции да 
застават хора, които 
нямат необходимите 
качества. Това е основна-
та философия на конкур-
сите.

На следващия етап – при 
разглеждането на концеп-
циите, нещото, което се 
открои – това са два 
проблема, които аз лично 
идентифицирах – от една 
страна, самата система 
на оценяване, която е 
въведена като критери-
ална скала с точки от 1 до 
5. Тя всъщност не позво-
лява на комисията да 
санкционира концепции, 
които видимо са неориги-
нални, т. е. взаимствани 
са от вече съществуващи 
стратегии на училища и 
съответно не носят ав-
торския почерк на канди-
дата. 

За съжаление имахме 
такива случаи, но съот-
ветно вместо тази кон-
цепция да се дисквалифи-
цира и от там нататък 
да бъде прекратен конкур-
сът за този кандидат, се 
стигна до ситуацията 
комисията да няма никакъв 
избор освен да го изслуша, 
въпреки очевидно препи-
саната концепция, което, 
бих казал, е проява на от-
кровена посредственост 
и на неуважение към коми-
сията и към институци-
ята, за която се канди-
датства. 

Другият основен проблем 
при развитието на кон-
цепциите е свързан с 
това, че в самата конкурс-
на процедура не е доста-
тъчно добре изяснено 
какво би трябвало да 
представлява тя. Има 
зададени технически па-

раметри, но от гледна 
точка на съдържанието 
– липсата на подобна яс-
нота, кара много от кан-
дидатите да залитнат 
по-скоро в цитиране на 
нормативни актове, кои-
то определят стратеги-
ята за развитие на обра-
зованието генерално.

На много места на мен 
ми липсваше оригинални-
ят поглед за конкретното 
училище, липсваше специ-
фиката. Така че по-скоро 
в рамките на самото съ-
беседване, ние като коми-
сия , си давахме отговор 
на тези въпроси.

Факт е, че имаше и 
кандидати, които имаха 
много ясна концепция, с 
амбициозни и същевремен-
но реалистични цели, 
които си бяха поставили 
при изграждането на визия 
за развитието на учили-
щата, за които кандидат-
стваха. Имаше и кандида-
ти, които наистина 
нямаха представа какво 
искат, освен да бъдат 
просто директори на 
училища. 

Може би е добра идея в 
самия период на оценяване 
на концепциите те да 
бъдат прекарани през 
софтуер за плагиатство, 
за да се установи до каква 
степен текстът е ориги-
нален и от там нататък 
в самата конкурсна про-
цедура да има възможност 
кандидати, които пред-
лагат концепции, които 
не са техни просто да 
бъдат дисквалифицирани.

МИХАИЛ НЕНОВ, ЗАМ.-КМЕТ:

На много места ми липсваше 
оригиналният поглед

„
Имаше и 
кандидати, 
които имаха 
много ясна 
концепция, с 
амбициозни и 
същевременно 
реалистични 
цели, които си 
бяха поставили 
при изгражда-
нето на визия 
за развитието 
на училищата

Михаил Ненов

ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Павлина Градишка, директор  
на ПГЕЕ „Константин Фотинов“:

Днешният лидер трябва 
да бъде емпатичен

Този конкурс беше различен – 
решаване на казуси

Сребрин Сребрев, директор  
на ОУ „Васил Левски“ – Българово:

„
В този формат 
изпъква емо-
ционалната 
интелигент-
ност на канди-
дата

Павлина Градишка
ФОТО: ФБ

„
Едно е да 
управляваш  
по дадени 
нормативни 
документи, 
друго е да 
бъдеш лидер на  
екип

Сребрин Сребрев
ФОТО: АРХИВ



В Странджа не искат ядрени отпадъци
ДОНА МИТЕВА

Проблемът с изграждане-
то на хранилище за ядрени 
отпадъци в момента не стои 
на дневен ред. Но според 
експерти рано или късно 
такова хранилище ще бъде 
направено. А за негова лока-
ция по предварителни данни 
ще се избира между Добруджа 
и Странджа – Сакар, като 
по-вероятно е изборът да 
падне върху прекрасната 
планина, която в последни-
те години бургазлии припо-
знаха като своя. И където 
все по-често си устройват 
удобно бягство от големия 
град. От друга страна, част 
от туристическия бранш, 
залагайки на природните 
дадености, се надява да на-
прави център на здравен и 
спа туризъм. 

За намеренията на държа-
вата стана ясно благодарение 
на питане на депутата от 
ДПС Джевдет Чакъров и 
дадения от министъра на 
енергетиката отговор.

Подземно хранилище за 
ядрени отпадъци със сигур-
ност ще бъде изградено. 
Въпрос на време е, но при 
избора на локация трябва 
задължително да се получи 
одобрението на местната 
общност чрез местен ре-
ферендум, както и да се 
предложат адекватни ико-
номически стимули за 
общността, за да се съгласят 
това да се случи „в техния 
двор“. Това мнение изрази в 
рубриката „Европа в разви-

тие“ на предаването „В 
развитие“ на Bloomberg TV 
Bulgaria д-р Петьо Бонев от 
Съвета за икономически 
анализи, който е директор 
на изследователска група в 
Агроскоп Санкт Гален, 
Швейцария) и доктор по 
икономика в Университет 
на Манхайм (Манхайм, Гер-
мания).

Той коментира публику-
вания от Съвета за иконо-
мически анализи четвърти 
доклад, който се фокусира 
върху радиоактивните от-
падъци и приемането им в 
обществото.

Д-р Бонев съобщи, че в 
момента в Европа има раз-
лични модели за съхранение-
то на радиоактивни отпа-
дъци, с различни програми, 
някои от които вече са за-
почнали.

„Още не мога да дам из-
черпателен отговор. Не съм 
чела поръчаното проучване. 

Прочетох отговора, даден 
от министъра на енергети-
ката на въпроса на Джевдет 
Чакъров. Стана ясно, че се 
търси подходящо място за 
съхранение на отработено 
ядрено гориво. 

Мисля, че не е вярно, че се 
търси обезлюдено място 
като Странджа. Знам от 
колеги, че водещото е гео-
ложката структура, която 
да не позволява теч и други 
опасности. В отговора се 
казва, че е важно да стане 
доброволно със съгласие на 
населението – референдум. 

Ето това съм сигурна,  
че може да бъде 
манипулирано 

Ние от Зелено движение 
сме тотално против нови-
те реактори и развитието 
на ядрената енергетика. 
Една от причините са точ-
но радиоактивните отпа-

дъци и сложното им хилядо-
летно съхранение. 

Явно това ще е проблем. 
Нашите експерти смятат, 
че в България въобще няма 
геоложки подходяща струк-
тура за загробване. Мога да 
задам някакъв доуточняващ 
въпрос в останалото парла-
ментарно време“, коменти-
ра депутатът Даниела 
Божинова, народен предста-
вител ПП-ДБ, Зелено дви-
жение.

Илиян Янчев, кмет на 
община Малко Търново, из-
рази силното си притеснение 
от факта, че наистина 
Странджа се спряга като 
посочена локация за изглаж-
дане на ядрено хранилище.

„Отначало си мислех, че 
това е блъф или жълта но-
вина, но явно не е. Въпреки 
че ги свалиха от сайта на 
Министерството, там ги 
имаше вариантите. Стряс-
кащото е това, че за да има 

по-малък отпор – трябва да 
има по-малко жители. И 
това, че МС може да го взе-
ме като решение и без да 
минава през обществено 
обсъждане. 

Могат да изберат терен 
в държавно горско 

стопанство 

и когато започнат да 
копаят – чак тогава да раз-
берем.

В началото бях по-споко-
ен, защото ако се прави 
такова нещо, би трябвало 
да се търси терен, да се об-
следва. После като прочетох 
и се заинтересувах, говори-
ли сме и с областния упра-
вител – и стигнах до извода, 
че е крайно обезпокояващо. 

Убеден съм, че малкотър-
новци ще скочат срещу 
такава перспектива. Би 
трябвало и Бургас. Толкова 
години се опитвахме да до-
караме бургазлии в Странджа. 
Сега те я припознаха. И 
какво: в ПП „Странджа“ и 
НАТУРА 2000, на границата 
с Турция, външна граница за 
ЕС – а се заравят радиоак-
тивни отпадъци.

На всички е ясно, че поч-
вата е карстова и всичко 
отива във водите. Ще се 
замърсят не само нашите, а 
и на Турция и ще стане 
международен проблем.

Знам, че управляващите 
не хранят голяма любов към 
Странджа, та могат да я 

зачеркнат. За нас държавата 
не е била майка, а по-скоро 
мащеха. Макар да ми се иска 
да вярвам, че е невъзможно 
да се случи.

Ще направим всичко въз-
можно, защото 

на нас ни остана 
единствено природата

И ако и това ни вземат 
– това е геноцид.

Казаха ми, че се обмисля 
вариант повече към Боляро-
во, Елхово може да е евенту-
алната локация.

Ще дадем силен отпор. Аз 
лично, с целия си потенциал 
на контакти, познанства, 
включително и в съседна 
Турция, ще се постарая 
подобно нещо да не се случи“, 
категоричен е Янчев.

Съседната община Царе-
во губи 800 000 лева приходи 
от забраната за строител-
ство в 500-метровата зона 
в землището на Лозенец. 
Решение дали да бъде обяве-
на ЗМ „Корал“ до едноимен-
ния плаж не бе взето за 
втори път. 

„Притеснително и недо-
пустимо е, че разговорът за 
„Корал“ се води в светлина-
та на новини за хранилище 
за радиоактивен отпадък в 
Странджа, перки в морето“, 
казва кметът на Царево 
Марин Киров.  

По думите му общината 
ще загуби от тази рестри-
кция 800  000 лева приходи, 
ощетени са частни собстве-
ници, и то местни хора, 
обикновени хора. „Това 
разширяване на практика 
обезсмисля зоната, която 
сега коментираме. Прави 
впечатление, че отново 
липсва актуална научна 
информация за защитените 
видове и това е достатъчно 
основание да сме против“, 
коментира Киров.

Според него се  говори 
единствено за рестрикции. 
Един път не бяха обявени 
мерки за развитие и защита, 
за инвестиции от държава-
та, за управление в тези 
зони.
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Допитване. Експерти призовават за референдум

Тепърва 
предстои да 
се разисква 
по темата за 
локацията на 
хранилище за 
ядрени отпа-
дъци
ФОТО. NATIONAL 
TOURISM CHANNEL 
– BULGARIA

Мистичната 
планина, коя-
то бургазлии 

припознаха
ФОТО. TRAVELNEWS

„
Нашите експер-
ти смятат, че в 
България въобще 
няма геоложки 
подходяща 
структура за 
загробване

Даниела Божинова
ФОТО: ФБ

„
Ще дадем 
силен отпор

Илиян Янчев, кмет 
на община Малко 
Търново

ФОТО: YOUTUBE

ГЕОРГИ РУСИНОВ
 
Общински съвет – Бургас 

излезе с декларация против 
изграждането на ветроге-
нератори в Черно море. 
Общинските съветници 
гласуваха докладна записка, 
входирана от общинските 
съветници на ГЕРБ Димитър 
Сотиров, Евелина Михалева 
и Димчо Грудев. Тъй като и 
колегите им от „Възражда-
не“ бяха подготвили подоб-
на докладна с приемане на 
декларация по същия проблем, 
вносителите от двете 
групи се събраха и от ГЕРБ 
възприеха текстове от де-
кларацията на „Възраждане“.

С декларацията Общински 

съвет – Бургас заявява, че 
законопроектът за енерги-
ята от възобновяеми източ-
ници в морските простран-
ства следва да бъде оттеглен. 
Той влизал в конфликт с 
няколко закона. Общинските 
съветници пишат, че не са 
отчетени въздействията 
върху рибарството, тури-
зма, корабоплаването и 
екологичните рискове за 
морските екосистеми, пти-
ци и бозайници. 

В законопроекта липсвали 
каквито и да са проучвания, 
анализи и въздействия от 
развитието на офшорната 
енергия. Настоява се за из-
вършване на допълнителни 
проучвания с цел постигане 
на синергия за производство 

на офшорна вятърна енергия 
с останалите съществуващи 
морски дейности, за да бъдат 
избегнати отрицателни 
въздействия и конфликтни 
точки. 

Немалка част от край-
брежните води попадат в 
НАТУРА 2000, недвижими и 
културни ценности, нави-
гационни маршрути, военни 
учебни зони. 

Изграждането на офшор-
ни вятърни генератори крие 
потенциален риск от след-
ните въздействия върху 
околната среда: Подводен 
шум, генериран от офшорни 
ветрогенератори върху 
морски бозайници и риби; 
Електромагнитни полета 
(EMF), излъчвани от захран-

ващи кабели върху определе-
ни морски видове; Промени 
в бентосни и пелагични 
местообитания; Промени в 
движението на водата и 
седиментите; Загуба на 
местообитания; Въздейст-
вие върху птиците (сблъсъ-
ци).

Авторите на деклараци-
ята призовават преди да се 
премине към изграждане на 
ветрогенератори в морето 
да се обърне внимание на 
държави в Европа с работе-
щи модели и да се пристъпи 
първо към изготвянето на 
„Пътна карта за развитие-
то на офшорна вятърна и 
морска енергия в България“. 
Тази пътна карта ще даде 
до голяма степен отговори 

на всички наболели въпроси 
относно рисковете от раз-
виването на офшорна вя-
търна енергия.

Настоява се и за опреде-
ляне на възможните прио-
ритетни зони за потенци-
ално развитие на ВЕИ на 
база предварителни проуч-
вания и включването им 
нормативна рамка преди 
нейното приемане.

„Считаме, че с благопри-
ятното си географско мес-
тоположение България е в 
добра позиция да се възполз-
ва от предимствата на 
вятърната енергия (на су-
шата и в Черно море) и да 
направи значителни крачки 
в своя енергиен преход, но 
това не трябва да става 

прибързано и на всяка цена. 
Можем да започнем тези 
процеси първо с поетапното 
усвояване на забравения, но 
наличен потенциал на суша-
та оценяван за над 40GW. С 
настоящата декларация 
Общински съвет Бургас 
изразява безпокойство и 
категорично несъгласие с 
така приетия на първо че-
тене Законопроект за енер-
гията от възобновяеми из-
т о ч н и ц и  в  м о р с к и т е 
пространства (ЗЕВИМП) и 
се ангажира да защитава 
интересите на жителите и 
бизнеса на територията на 
община Бургас, за да се га-
рантира една благоприятна 
жизнеспособна среда за живот 
и развиване на бизнес“.

Общински съвет – Бургас излезе с декларация против ветрогенераторите в Черно море



На 27 март 2024 г. 
кметът Васил Едрев 
и министърът на 

регионалното развитие 
и благоустройство под-
писаха четири споразуме-
ния за финансиране на 
четири от общо шестте 
проекта на Община Айтос, 
одобрени и разписани в 
Инвестиционната про-
грама на държавен бюджет 
– 2024. 

Под четирите договора 
вече стоят подписите на 
кмет и министър, което 
гарантира старта на че-
тири мащабни проекта на 
територията на община 
Айтос. Срокът за изпъл-
нение и въвеждане в екс-
плоатация на обектите е 
до 31 декември 2026 г., 
средствата ще се разпла-
щат на траншове. На 27 
март Община Айтос по-
лучи картбланш за изпъл-
нението на:

1. Проект „Благоустро-
яване на кв. 154 по плана 
на гр. Айтос, на обща 
стойност  2 062 000,00 лв.

2. Проект „Благоустро-

яване на УПИ II и III  
с прилежащите улици в  
кв. 49 по плана на гр. Ай-
тос“, на обща стойност  
1 597 000,00 лв.

3. Проект „Основен 
ремонт на общински път 
BGS 2007 / I – 6 / Айтос – 
Малка поляна“, на обща 
стойност 6 620 000,00 лв.

4.Проект „Основен ре-
монт на общински път 
BGS 2013BGS 2011, гр.Айтос-
с.Мъглен– с.Пещерско“, на 
обща стойност 4 966 485,00 
лв.

В Инвестиционна про-
грама – 2024 са одобрени и 
разписани още два проекта, 
за които предстои да бъдат 
подписани споразумения за 
финансиране между Общи-
на Айтос и МРРБ. Това са 
проектът за Реконструк-
ция на общински път 
BGS1004-/I-6/-Айтос-Кара-
георгиево-Тополица-грани-
ца община /Айтос-Карнобат/-
Кликач-/I-6/,  на обща 
стойност 6 490 841,00 лв,  
и проектът за Реконструк-
ция и рехабилитация на 
общински път BGS 1002 

/I-6, Карнобат – Айтос/ – 
Черноград  –  Граница  
общ. (Айтос – Карнобат  
– Айтос) – Раклиново на 
територията на община  
Айтос, на обща стойност  
6 119 300,00 лв.

Таванът на разходите 
за 2024 г. по сключените 
споразумения се определя 
в зависимост от катего-
рията на общината. За 
Айтос допустимото 
финансиране по проекти-
те е до 15 млн. лв.

НП
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Финансирането е от държавния бюджет 2024

Кметът Васил Едрев подписа с МРРБ 
договори за изпълнение на четири 

общински инфраструктурни проекта

На Благовещение  
с енорийски свещеник 

Ромил Георгиев

КАТЯ КОСТАДИНОВА 

На Благовещение търся 
енорийски свещеник Ромил 
Георгиев в храма. Макар праз-
ничната служба да е свърши-
ла отдавна, на входа дочувам, 
че молитвите му за здраве 
продължават. Изчаквам тър-
пеливо, за да седнем в малка-
та стаичка, която, оказва се, 
е била част от открития 
притвор на църквата преди 
много години.

ТРАДИЦИЯТА
Питам за църковната 

служба в Първата Неделя на 
Великия пост, защото зная, 

че за о. Ромил този ден е 
много специален. „Празникът 
е Тържество на Православи-
ето. По-различен е по при-
чина, че в църквата се из-
вършва един молебен – „Чин 
на анатема“ за всички учения, 
които са извън и против 
църквата. С благословението 
на архиерея се чете анатема 
на ученията, които Право-
славната църква е осъдила в 
борбата си за чистотата 
на вярата. На този празник 
всеки, който участва в ли-
тията, държи икона. Разго-
варях с Настоятелството 
и решихме да изненадаме 
миряните с нещо, което 
досега не се случвало, но 
трябва да стане традиция“, 
разказва о. Ромил. 

ИЗНЕНАДАТА
Досега за литията миря-

ните взимали иконите от 
стените в църквата и ги 
връщали отново там. Тази 
година о. Ромил решил да ги 
изненада – раздал специално 
закупени икони, които всеки 
отнесъл в дома си като спо-
мен от службата в чест на 
Тържеството на Правосла-
вието. А разказът му за 
този ден, за тропарите, за 
акатистите и каноните на 
Св. Богородица е толкова 
увлекателен, че, признавам, 
това беше най-интересната 
„проповед“, на която няко-
га съм присъствала.

ЗАЩО С ИКОНИ?
„Иконата е нещо свято. 

Ние се покланяме на образа, 

а не на материалното, 
каквото е тя. Защо на па-
метника слагаме образа на 
човека?  Защото изображе-
нието е възпоменание, а 
иконографията е жива 
проповед“ казва свещеникът. 
А случайно раздадените 
икони в храма удивително 
точно са „намерили“ точ-
ните хора. В ръцете на 
млада жена, която иска да 
продължи образованието 
си в СУ „Св. Климент Ох-
ридски“, „попаднала“ тъкмо 
иконата на този светия. 
Св. Татяна, покровителка 
на студентите пък случай-
но получил мъж, който 
току-що е завършил обра-
зованието си.

Енорийски свещеник Ромил Георгиев

Преди 180 години! Айтозлии носили камъни  
да градят църковния зид, един път завинаги

Проектът за 
благоустроя-
ване на кв. 49 
е за района на 
т.н „военни-
те блокове“, 
до Колелото, 
между улиците 
„Х. Димитър“ и 
„Славянска“

Кметът на община Айтос Васил Едрев

Проектът за 
благоустроява-

не на кв. 154 е 
за района около 

улица „Васил 
Априлов“

ФОТО: НП
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С много очарование, 
пролетно настро-
ение и надежда 

за слънце и топли дни, 
децата от ІV група на 
детска градина „Славейче“ 
с директор Росица Дими-
трова и учител Фатме 
Мюмюн и Зоя Марковска, 
на 22 март гостуваха на 
кмета Васил Едрев, пред-
седателя на Общинския 
съвет Красимир Енчев, 
зам.-кмета Мариана Ди-
мова, зам.-кмета Калоян 
Калоянов и общинските 

служители. 
В празнично настроение, 

с талант и много усмивки, 
децата представиха пред 
общинарите своя красив 
пролетен спектакъл. С 
подходящи костюми и 
танци те пресъздадоха 
пролетното пробуждане на 
живота. Любознателните 
малчугани бяха научили 
и много пролетни песни 
и стихчета. А индиви-
дуалните им изпълнения 
препълниха Ритуалната 
зала на Общината с на-

строение и емоции. 
След пролетния поз-

драв децата и кметът 
разговаряха непринуде-
но – за мартеничките 
и щъркелите, за игрите 
на открито и за новите 
чанти, с които наесен ще 
тръгнат на училище. Гра-
доначалникът сърдечно им 
благодари за прекрасната 
пролетна изява и поднесе 
лакомства на всеки от 
малките артисти.

НП

Децата на ДГ „Славейче” дариха  
общинарите с пролетно настроение

Р А Й О Н Е Н   С Ъ Д   Г Р.  А Й Т О С

Районен съд Айтос на основание Заповед № 
139/27.03.2024г. на Административният ръководител – 
Председател на Районен съд Айтос, обявява конкурс за 
заемане на 1 /една/ щатна бройка в Районен съд Айтос 
за длъжността „главен счетоводител“.

І. Описание на длъжността: “главен счетоводител”: 
Организира, координира и контролира финансовата дейност 
и снабдяването на съда. Подпомага председателя на съда 
и административния секретар за правилното и законосъ-
образно използване на финансови ресурси, опазване на 
паричните средства и стоково – материалните ценности. 
Води на отчет движимото и недвижимо имущество на съда.

ІІ.Минимални и специфични изисквания, предви-
дени в нормативните актове и в Класификатора на 
длъжностите в администрацията на съдилищата, които 
кандидатите следва да отговарят:

1. Общи минимални изисквания към кандидатите:
1.1. Вид и равнище на образование – минимална 

степен на завършено образование – висше икономическо 
образование и стаж в областта на счетоводството, външния 
и вътрешния одит и финансовата инспекция, данъчните 
ревизии или като преподавател по счетоводство и контрол:

– при магистърска степен – две години;
– при бакалавърска степен – три години;
– при степен „професионален бакалавър“ – четири години
– Друго висше икономическо образование и 5 години 

стаж в областта на счетоводството, външния и вътрешния 
одит и финансовата инспекция, данъчните ревизии или 
като преподавател по счетоводство и контрол; 

1.2. да е български гражданин;
1.3. да е навършило пълнолетие;
1.4. да не е поставен под запрещение;
1.5. да не е осъждано за умишлено престъпление от 

общ характер;
1.6. да не е лишен по съответен ред от правото да 

заема определена длъжност;
1.7. да не е в йерархическа връзка на ръководство 

и контрол със съпруг или съпруга, с роднини по права 
линия без ограничения, по съребрена линия до четвърта 

степен включително или по сватовство до четвърта степен 
включително;

1.8. да не е едноличен търговец, неограничено отговорен 
съдружник в търговско дружество, управител, търговски 
пълномощник, търговски представител, прокурист, тър-
говски посредник, ликвидатор или синдик, член на орган 
на управление или контрол на търговско дружество или 
кооперация;

1.9. да не е народен представител;
1.10. да не е съветник в общински съвет-само за 

съответната общинска администрация;
1.11. да не заема ръководна или контролна длъжност 

на национално равнище в политическа партия.
2. Специфични изисквания за заемане на длъжността: 

„Главен счетоводител“, определени от администра-
тивният ръководител на съда:

– отлични познания по отношение на финасовата и 
счетоводната политика; познания на действащите данъчни, 
трудови и осигурителни разпоредби и закони, както и 
счетоводни стандарти и правила ;

– да притежава компютърна грамотност – работа с 
текстообработващи програми, специализирани счетоводни 
софтуерни продукти и електронни таблици, умение за 
водене на кореспонденция;

– препоръчително е да има опит в бюджетното счето-
водство, в изготвянето на ДДС декларации, ведомости 
за заплати и Декларация образец 1;

– отлични комуникативни умения, работа с граждани 
и в екип;

– интернет банкиране.
3. Размер на трудовото възнаграждение за длъжността 

„главен счетоводител“:
Минималният размер на основното трудово възнаграж-

дение за длъжността „главен счетоводител“, определен 
в Класификатора за длъжностите в администрацията на 
съдилищата, утвърден с решение на Съдийската колегия 
на ВСС по протокол № 9 от заседание, проведено на 
07.03.2024г. е 2141 лв. На служителите се заплаща 
ежемесечно и допълнително възнаграждение за ранг /мини-
малният ранг за длъжността е II-втори, с възнаграждение в 
размер на 270 лв./, както и допълнително възнаграждение 
за придобит трудов стаж и професионален опит.

ІІІ. Начин за провеждане на конкурса: 
Конкурсът ще се проведе от комисия по допускане до 

конкурс и провеждане на конкурса, в състав, определен 
със заповед на Административния ръководител – Пред-
седател на Районен съд Айтос. Комисията заседава в 
пълен състав и взема решения с обикновено мнозинство. 
За заседанията си комисията води протокол, който се 
подписва от всички членове.

Конкурсната процедура включва два етапа, както следва:
Първи етап: Допускане на кандидатите до участие 

в конкурса. 
На този етап се преценява пълнотата и редовността на 

представените документи от кандидатите, съответствието 
на кандидатите с минималните и специфичните изисквания 
за заемане на длъжността, както и спазването на реда, 
начина и срока за подаване на документи за участие в 
конкурса.

Списъците с допуснатите и недопуснатите кандидати 
(както и основанията за недопускането им ) ще се обявят 
на таблото на съда и на интернет страницата на съда не 
по-късно от 7 дни след изтичане на срока за подаване 
на заявленията за участие в конкурса.

В списъка на допуснатите кандидати ще се посочат 
датата, началният час и мястото на провеждане на втория 
етап от конкурса, който не може да бъде по-рано 14 дни 
от изнасянето на списъка.

Втори етап: Събеседване и техническа проверка.
На събеседването ще бъдат зададени от комисията 

въпроси – еднакви за всички кандидати за проверка 
професионалната подготовка, ще бъдат проверени позна-
нията на кандидата по Правилника за администрацията 
в съдилищата.

На втори етап кандидатите за длъжността: „ главен 
счетоводител” ще се оценяват от комисията по шестобална 
система с точност до 0,50.

Въз основа на проведения конкурс по Кодекса на 
труда комисията ще оформи протоколи с резултатите от 
проведения конкурс и ще класира успешно издържалите 
конкурса.

Протоколът от крайния резултат на конкурса ще се 
публикува на интернет страницата на съда и ще се съобщи 
на участниците в него в 3-дневен срок от провеждането му. 

ІV.Необходими документи, които следва да бъдат 
представени от кандидатите за двете длъжности: 

1.Заявление по образец; 
2. Автобиография;
3. Декларация по чл.107а, ал.1 от КТ;
4.Декларация за липса на обстоятелства по чл. 136 

от ПАС; 
5.Копие от диплома за завършено средно образование;
6.Копия от документи за придобита допълнителна 

квалификация/обучение ( ако има такива); 
7.Свидетелство за съдимост;
8.Медицинско свидетелство;
9.Удостоверение от психиатричен диспансер за липса 

на психическо заболяване;
10.Копие от документи, удостоверяващи продължи-

телността на трудовия стаж;
11.Могат да бъдат приложени и други документи, 

свързани с изискванията за заемане на длъжността, 
които кандидатът притежава.

V.Място за подаване на документите: Документите 
следва да бъдат представени лично в сградата на Районен 
съд Айтос, ул. “Цар Освоободител“ № 3А, стая № 3, тел. 
0558/2 23 90 , всеки работен ден от 09 -12.00 ч. и от 
13.00-17.00 ч.; 

На разположение на кандидатите са: Заявление по 
образец, както и съответните Декларации, които следва 
да бъдат изтеглени от интернет страницата на съда и 
коректно попълнено.

VІ. Срок за подаване на документите: Документи 
за участие в конкурса се подават от 29.03.2024г. до 
29.04.2024 г.включително. 

VІІ. Общодостъпно място, на което ще се обявяват 
списъците или други съобщения във връзка с конкурса.

Образците на заявлението и декларациите са достъпни 
на интернет страницата на Районен съд Айтос – https://
aytos-rs.justice.bg/

Обявата и всички съобщения за конкурса ще се обя-
вяват на интернет страницата на съда https://aytos-rs.
justice.bg/, както и на информационно табло в сградата 
на Районен съд Айтос.

ОБЩИНА АЙТОС
ВАЖНО СЪОБЩЕНИЕ

Община Айтос уведомява гражданите, че Нацио-
налната система за ранно предупреждение и оповес-
тяване на населението ще се тества на 01.04.2024 г., 
от 11.00 часа. Ще бъдат излъчени предварително за-
писано съобщение за техническа проверка, съобщения 
на „живо за тревога“ и съобщение за край на техниче-
ската проверка.

Призоваваме гражданите да запазят спокойствие 
по време на рутинната годишна техническа провер-
ка на сирените.

Безплатен транспорт до Гробищен парк – Айтос 
Всяка събота от 6 април до 9 ноември 2024 г.

За улеснение на гражданите, Община Айтос и общин-
ското търговско дружество „Айтос – Автотранспорт“ 
ЕООД организират всяка събота безплатен транспорт 
до Гробищния парк, считано от 6 април до 9 ноември 
2024 година. 

Автобусът на общинската транспортна фирма ще 
тръгва от Автогара – Айтос в 8.30 часа, и ще се движи 
по обичайния маршрут. Обратният курс към града ще 
е в 9.30 часа.

Айтоската дванадесеток-
ласничка Дамла влезе в нови-
ните на Министерството 
на образованието и науката. 
Първо МОН съобщи за уче-
ничка от Айтос, изработила 
макет на Айфеловата кула 
от 1000 дървени пръчици по 
повод 20 март – Междуна-
родния ден на франкофония-
та. Новината за поредния 
успех на младата айтозлийка 
обиколи телевизиите, десет-
ки сайтове и е-издания.

Дамла Кемик от XII А на 
СУ „Никола Й. Вапцаров“ е 
една от отличничките в 
училището, асистент на 
знаменна група, член на Уче-
ническия съвет. Макетът на 
Айфеловата кула е висок 128 
см и е изработен от нея за 12 
дни след учебните занятия. 
Девойката се вдъхновила за 
творбата от историята на 

Франция, френската култу-
ра и архитектура.

Изработването на Айфе-
ловата кула е поредното 
предизвикателство за Дамла, 
която има интереси в раз-
лични области и се занимава 
активно със спорт и изкуство. 
Участва в различни нацио-
нални и международни фору-
ми и конкурси, от които е 
спечелила много награди. 
Темите са различни: литера-
тура, изобразително изкуство, 
фотография и 3D изображе-
ния и др. Включва се и в бла-
готворителни инициативи 
в подкрепа на хората с увреж-
дания, недоносените бебета, 
борбата с агресията, грижи-
те за животните.

В кампания „Силата на 
ръцете“ във връзка със Све-
товната седмица, посветена 
на осведомеността относно 

уврежданията на брахиалния 
плексус, Дамла направи над 
300 сини лентички и моти-
вира съучениците си да се 
включат, съобщават от 
ръководството на училище-
то. Талантливата ученичка 
е благодарна на учителите 

от СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
за подкрепата, знанията и 
уменията, които ѝ дават. 
Мечтае да продължи образо-
ванието си във висше учили-
ще и да изучава системно 
програмиране и интериорен 
дизайн.

Дамла Кемик от XII А на СУ „Никола Й. 
Вапцаров“, Айтос – в новините на МОН

Пролетно 
настроение в 
Община Айтос
ФОТО: НП

Дамла с директора на СУ „Никола Й. 
Вапцаров“ Ирина Вътева

Айфеловата кула на 
Дамла
ФОТО: СУ „НИКОЛА ЙОНКОВ 
ВАПЦАРОВ“ – ГР. АЙТОС



На 26 март айтоското 
Тракийско дружество 
„1897 Петър Киприлов“ 

отпразнува Деня на Тракия 
пред паметника на патрона 
Петър Киприлов. „Днес чест-
ваме подвига на българските 
воини, спечелили битките 

край Одрин и по тракийските 
полета. Почитаме паметта 
на хилядите българи – тра-
кийски бежанци, намерили 
подслон в пределите на Бъл-
гария и запазили родовата си 
памет“, припомни смисъла на 
тракийския празник в словото 

си Тонка Трухчева, секретар 
на дружеството. 

По традиция, началото на 
празника беше дадено с химна 
на Странджа и с „Песен за 
Отеца“, посветена на о. Петър 
Киприлов, в изпълнение на 
Фолклорна група „Българка“ към 

дружеството. С поклон и 
минута мълчание тракийци и 
много граждани поднесоха 
венци и цветя пред паметника, 
символ на тракийската кауза.

Със стихотворението 
„Срещали ли сте щастливи 
бежанци“ на Елена Великова 

от с. Просеник, с думи и сти-
хове за България и българския 
дух, в празника се включиха 
деца и младежи от СУ „Нико-
ла Вапцаров“ и СУ „Христо 
Ботев“. 

Приемствеността е важна 
за тракийската кауза, защото 

децата и младите хора ще я 
пренесат през годините, спо-
деляха тракийци на търже-
ството. И си обещаха „Да 
носим Тракия в сърцата. За-
щото Тракия е не само символ, 
Тракия е наша съдба! 

НП

Тракия е не само символ! 
Тракия е наша съдба!

III29 МАРТ – 4 АПРИЛ 2024

26 МАРТ – ДЕН НА ТРАКИЯ
Айтоските тракийци пред паметника на патрона Петър Киприлов:

Учениците на 
Таня Миткова, 
СУ „Никола 
Вапцаров“

Тонка Трухчева, секретар на дружеството с праз-
нично слово за Деня на Тракия

Тракия е наша съдба!                    ФОТО: НП

РАДИНА ДИМИТРОВА

В знак на благодарност 
към своите учители, 
Дамла Шенай и Даниел 

Желязков от XI А клас 
осъществиха интересна 
идея – първата работил-
ница за учители в СУ 
„Христо Ботев“, органи-

зирана и ръководена изця-
ло от ученици.

Младите таланти са 
от първата професионал-
на паралелка на училище-
то по графичен дизайн и 
могат да се похвалят с 
редица изяви и постиже-
ния.

Дани и Дамла сами по-
еха организацията на 
събитието до най-малкия 
детайл – от всички необ-
ходими материали до 
музикалното оформление. 
Нещо повече – в първото 
издание на работилница-
та двамата умело водеха 
учителите си по пътя до 
създаване на перфектна-
та картина. 

Според младежите 
творческите работил-
ници за учители ще бъдат 
традиционни за учили-
щето.

Важно е да се повишава 
информираността на 
младите хора за истин-
ската,  многоизмерна 
стойност на водата.

В Световния ден на 
водата – 22 март, учени-
ци от клуб „Екотайм“ на 
СУ „Христо Ботев“, Айтос 
с ръководител Севинч 
Алиева посетиха Община 
Айтос с послания за защи-
та на водните ресурси и 
за важността на питей-
ната вода. На служите-
лите от Общинската 
администрация те под-
несоха скромен, но изящен 
символ – перла в черупка 

от мида, с апела: „Водата 
е живот! Опазвай я с лю-
бов!“

Със зам.-кмета Калоян 
Калоянов, членовете на 
клуба разговаряха за стой-
ността на водата и за 
огромната ѝ роля за жи-
вота на планетата. Със 
зам.-кмета младите хора 
споделиха целта на ини-
циативата – да покаже, 
че правилното ползване 
на водата може да спомог-
не в борбата с климатич-
ните промени – за нама-
ляване на наводненията, 
сушата, недостига на 
вода и замърсяването.

В мотото на Световния 
ден на водата – „Вода за 
мир“, тази година акцен-
тът е поставен върху 
възможностите водата 
да създаде мир или да пре-
дизвика конфликт. Кало-
ян Калоянов и членовете 
на „Екотайм“ бяха едино-
душни, че в обществото 
трябва да има разбиране 
за истинската, многоиз-
мерна стойност на вода-
та, и в този смисъл е важно 
да се повишава информи-
раността на младите 
хора по отношение на 
глобалната водна криза.

НП
Пилотен проект на единадесетокласници от СУ „Христо Ботев“

Дамла и Даниел

Ученици организираха 
работилница за учители

Учителите с желание приемат предизвикателството 
ФОТО: СУ „ХРИСТО БОТЕВ“, АЙТОС

22 МАРТ – СВЕТОВЕН ДЕН НА ВОДАТА

Клуб „Екотайм“ при зам.-кмета 
Калоян Калоянов 

Зам.-кметът Калоян Калоянов в разговор с младите екоактивисти на СУ „Христо Ботев“, 
гр. Айтос              ФОТО: НП



На Благовещение с енорийски  
свещеник Ромил Георгиев
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ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

ПОСТЪТ Е 
ПРЕОБРАЗЯВАНЕ

„За да приемеш тялото 
и кръвта на Христос, 
трябва да направиш жерт-
ва – не е трудно да ядеш 
боб и леща. По-важно е да 
не бъдеш лицемер – спазваш 
поста, но не се отказваш 
от пороците. Постът е 
преобразяване, Богоприб-
лижение – възможност за 
човека да се приближи до 
Бога“, обяснява свещени-
кът.

МЛАДИТЕ
Повече ли са младите в 

храма? – питам най-младия 
свещеник в историята на 
църквата. „Да, вчера (24.03.) 
се причестиха 12 дечица, 
което за мен е огромна 
радост. Не можеш да на-
караш цял Айтос да дойде 
в храма – това е ясно. 
Жалко е, но в момента у 
младите хора няма жерт-
воготовност. А това е 
любовта – уважение, раз-
биране. И ако тази любов 
я няма, проблемът е в нас 
самите, не в църквата – тя 
е неопетнена. По-различно 
ще е в църквата, ако има 
едно

НЕДЕЛНО УЧИЛИЩЕ
Това ли е мечтата Ви? 

– питам. „Да се организи-
ра един Християнски 
център в сградата на 
църквата. Изисква се малък 
ремонт, общо желание и 
подкрепа. Трябва да стане, 
защото децата са загуби-
ли „страха“ т.е. уважение-
то към своите родители, 
учители. Когато се докос-
нат до християнските 
ценности, те споделят 
помежду си, става им ин-
тересно. Вярата те учи да 
имаш надежда, а надежда-
та те учи да имаш любов. 
А любовта е тази, която 
трябва да има всеки един 
от нас“, казва о. Ромил и си 
припомня ученическите 
години в католическа Пор-
тугалия. 

НЕ СМЕ ПО-ВЕЛИКИ  
ОТ ХЛЯБА

„В часовете по „Религия 
и морал“ ни учеха какви са 
традициите в различните 
вероизповедания. Учителят 
казва: „Щом традицията е 
да правите баница, напра-
вете баница. Арабите 
правят ориз, католиците 
и всички останали следват 
традициите си. И се сяда 
на една маса, защото на 
масата всички сме равни, 
на масата се решават не-
щата. И Христос е избрал 
трапезата, за да преломи 
хляба и виното в негово 
тяло и кръв. Масата е без-
крайност – тя събира и на 
нея се решава. Затова каз-
ваме, че не сме по-велики 

от хляба“. Естествено, 
питам го за

КАМЕННИЯТ ЗИД
на църквата, който днес 
изпъква с автентичната 
си красота, след като от 
църковните стени са сва-
лени пластовете на време-
то. „Свалихме няколко 
мазилки, включително на 
варова основа със слама. И 
бяхме изненадани – чети-
рите ъгъла на църквата са 
толкова прави, че и с ниве-
лир не може да се направи 
толкова точен ъгъл в мо-
мента. Майсторите са 
дялкали камъка до съвър-
шенство. И корнизът в 
полукръг над олтара е 
уникален. Все пак, в Айтос 
са били най-добрите май-
стори на айтоски камък. 
Църковният зид е с дебе-
лина 1.1 м, много камък ще 
е трябвало за градежа. И не 
само айтоски.

ОТКЪДЕ СА КАМЪНИТЕ?
Гледаш зида и се чудиш, 

откъде са се взели толко-
ва различни по цвят и 
форма камъни? Отец Ромил 
има своя версия. „Според 
мен всеки се е жертвал с 
това да направи своята 
къща – да направи църква-
та. Всички са носели, това 
са много камъни – правили 
са църква един път зави-
наги. И да издържи на на-
падения. Някои казват, че 

я помнят такава – първо-
начално е била с отворен 
притвор с колони. И сега 
колоните личат на фаса-
дата.

180-ГОДИШЕН 
ЮБИЛЕЙ 

ще празнува през 2024 г. 
църквата „Св. вмчк Дими-
тър Солунски“ в Айтос, 
строена през 1844 г. Много 
свещеници са служили тук. 
Някои са идвали и от Русия, 
други са ставали игумени 
в манастири като Драга-
левския. „Знам за приноса 
на тези, които познавам 
– о. Иван, о. Тодор и о. Ромил. 
Всеки един от тях е дал 
много на тази църква. Отец 
Ромил е направил най-ма-
щабния ремонт. Отец 
Тодор има заслуга днес да 
имаме най-добрите зографи 
– Йордан Иванов, Светла 
Василева, Недялко Жеков. 
Те са изключителни, таки-
ва в България няма. Рабо-
тили са в Света гора, в 
Бачковския, в Троянския 
манастир и в още десетки 
манастири и църкви у нас 
и в чужбина.

ИСТОРИЯТА
Отец Ромил признава, че 

има още много интересни 
факти и събития в исто-
рията на 180-годишната 
айтоска църква. „Има ис-
тория на църквата и дари-
телите, но без автор, из-

дадена някъде в началото 
на ХХ век с благословението 
на митрополит Никодим, 
от 40 страници“, казва о. 
Ромил и личи, че знае пове-
че и че се е докосвал до 
църковната библиографска 
рядкост.

НАЙ-МЛАДИЯТ 
СВЕЩЕНИК 

има в 180-годишната си 
история храмът. Енорийски 
свещеник Ромил Георгиев е 
на 24 години, и като всеки 
енергичен млад човек има 
много идеи и желание да ги 
осъществи. Ръкоположен е 
за дякон в църквата „Успе-
ние Богородично“ в Несебър, 
на 1 май 2022 г., с благосло-
вението на Високопреосве-
щения митрополит Иоа-
никий.  Стажувал е  в 
църквата „Йоан Богослов“ 
в Карнобат и „Свети Ни-
колай“ в Ямбол. Ръкоположен 
е в свещенически сан иерей, 
на 8 май 2022 г. от епископ 
Йеротей в храм „Св. вмчк 
Димитър Солунски“ в Ай-
тос. От 01.07.2022 г. е на-
значен със заповед на Него-
во Високопреосвещенство 
митрополит Иоаникий за 
предстоятел на храм „Св. 
вмчк Димитрий Солунски“ 
в гр. Айтос и председател 
на църковното настоятел-
ство.

На Благовещение с о.Ромил 
беше Катя Костадинова

Вярата те учи на надежда, а надеждата – на любов

О. Ромил повежда литията на Първа Неделя от Великия пост

Празнична служба

С иконите

До каменния 
зид, граден 
преди 180 
години
ФОТО: НП
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Тихомир Янакиев засади първото дърво 
в мащабна залесителна акция в Созопол

Мащабна залесителна 
акция започна в Со-
зопол .  Първото 

дърво засади кметът Тихо-
мир Янакиев. Той даде старт 
на кампанията в морската 
градина на Созопол. „За мен 
е истинско удоволствие да 
се грижа градът ни да е по-
зелен и красив. Всеки в 
живота си трябва да заса-
ди поне едно дърво, за да 
остави наследство на де-
цата си и своя следа. Нека 
да пазим това, което съз-

даваме и да му се радваме, 
гледайки го как расте“, за-
яви кметът Янакиев.   

Той обясни, че се налага 
да се премахват стари 
дървета, които стават 
опасни за хората. Най-ста-
рите са на около 80 години. 
Засадени са когато е напра-
вен проливът между стария 
и новия град. Тогава обаче 
никой не е преценявал какъв 
вид трябва да са. Много от 
тях не са били подходящи 
за климата в Созопол. А и 

всяко растение има жизнен 
цикъл, а на част от дърве-
тата той вече е свършил. 

„Премахнали сме 40 ста-
ри и болни дървета. На 
тяхно място засаждаме 
98“, допълни кметът.

Дървета засадиха и зам.-
кметът Андрей Николов, 
председателят на Общин-
ския съвет Станимир 
Андонов и общинският 
съветник Илиян Стефанов.

Продължава на стр. 2

По искане на Министер-
ството на културата 
преди строителството на 
дългоочакваната автогара в 
Созопол, на терена трябва 
да се направят археологиче-
ски разкопки. Те се извършват 
от екип на Археологическия 
музей в Созопол с ръководи-
тел Димитър Недев. 

До момента е направено 
инженерно-геоложко про-
учване, което е показало, че 
бъдещата сграда ще се на-
мира в зона на късен насип 
на провлака между стария 
и новия град. Съгласно ста-

новището на Министер-
ството на културата 
всички дейности по застро-
яване, благоустрояване, 
консервация и реставрация, 
се предхождат задължител-
но от археологически про-
учвания на терена. 

Резултатите от тях се 
приемат от експертна 
комисия, назначена от ми-
нистъра на културата.

В становището на ми-
нистерството е посочено 
още, че античният кладенец, 
който се намира в имота, 
трябва да се съхрани и да се 

експонира в новата сграда.
След разкопките ще 

стане ясно дали на терена 
има и други археологически 
находки, които трябва да 
се запазят и покажат по 
подходящ начин. Тяхното 
място в автогарата ще 
бъде предвидено в проекта, 
който ще се изготви след 
одобряването на дейност-
ите по разкопките от 
министерството. 

То има изискване в про-
екта за сградата задължи-
телно да има и част „Озе-
леняване“.

Започнаха разкопките на
мястото на бъдещата автогара

С полагане на венци и 
цветя на паметниците на 
тракийските герои, пад-
нали в превземането на 
Одринската крепост, на 
Яни Попов и на Капитан 
Петко войвода, Созопол 
отбеляза 111 години от 
победата на българската 
армия при обсадата на 
Одрин. Този ден е обявен 
за ден на Тракия.

„Преди 111 години на 
тази дата непревземаема-
та турска Одринска крепост 
пада под щика на българския 
войник. Генерал Вазов не 
може да бъде спрян и това 
го е разбрал целият свят. 
Този ден е еманация на 
всичката болка, горест, 
мъка, но и на желязната 
воля на българския народ, 
неговата жилавост и хъс 

да оцелява, въпреки тор-
моза, на който е бил под-
ложен всичките тези го-
дини. Искам да благодаря 
на г-н Пухов и на всички 
тракийци за това, че те са 
непреходни носители на 
нашите традиции и бла-
годарение на тях тези 
традиции се представят 
в обществото.“ Това каза 
кметът Тихомир Янакиев. 

Преди това беше отслу-
жена заупокойна молитва 
за загиналите герои, които 
бяха почетени и с минута 
мълчание. 

Председателят на Тра-
кийското дружество „Яни 
Попов“ Гено Пухов потвър-
ди , че потомците на тра-
кийските бежанци в Созопол 
ще продължават да пазят 
жив спомена за славната 

битка, но и за страданията 
на предците си. Ще спазим 
и девиза, който ни е завещан: 
Помнете, но не отмъща-
вайте?, каза г-н Пухов.

Пред паметника на Ка-
питан Петко войвода той 
припомни още, че всъщност 
войводата е получил зва-
нието „капитан“ в Гърция 
и Русия, но не и в България 
и че държавата все още е 
длъжник на този герой. 

Цветя и венци пред 
паметниците бяха поло-
жени от кмета Тихомир 
Янакиев зам.-кметовете 
Андрей Николов и Тодор 
Дамянов, от председателя 
на Общинския съвет Ста-
нимир Андонов, от общин-
ски съветници, партии и 
много граждани, потомци 
на тракийски родове.

Започват проверки 
на незаконните 

каравани по морето

111 години от превземането на 
Одринската крепост 



ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

8000, гр. Бургас, ул. „Цар Асен” № 4, тел. 02/922 3876

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №РД-
01-168/14.03.2024 г. на командира на Командване за комуникацион-
но-информационна поддръжка и киберотбрана, са обявени 19 (де-
ветнадесет) войнишки длъжности за приемане на военна служба 
на лица, завършили граждански средни или висши училища в стра-
ната или в чужбина, както следва:

• За в. ф. 36450 – София, 8 (осем) войнишки длъжности; 
• За в. ф.:46390 – София, 2 (две) войнишки длъжности ; 
• За в. ф.:42650 – Копривщица, 5 (пет) войнишки длъжности ; 
• За в. ф.:26050 – София, 3 (три) войнишки длъжности ; 
• За в. ф.:42170 – Сливен, 1 (една) войнишки длъжности.
Срок за подаване на документи – до 07.05.2024 г.

СЪОБЩЕНИЕ

Във връзка с проведения конкурс „Созопол в стихопейки“ – част от 
Проект за облагородяване на градската среда, Община Созопол обя-
вява, че всеки автор, изпратил своите произведения в посочения срок, 
е включен в проекта. 

Всяко одобрено четиристишие ще бъде гравирано с лазер на специ-
ално обработени дъсчици, които ще бъдат монтирани на пейки в 
Созопол и Черноморец. 

Стихове ще бъдат поставени и на избрано дърво в Морската гра-
дина на гр. Созопол по щадящ за растението начин. 

Срокът за реализацията на проекта е до началото на летния сезон.
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Продължение от стр. 1

В рамките на няколко 
дни ще бъдат засадени 98 
дървета, много храсти и 
цветя. Те са от видовете 
кестен, албиция, липа, сре-
брист явор, софора, деко-
ративна вишна, шестил, 
яворолистен чинар, рус-
тифина, аризонски кипарис, 
лигуструм и рози. Това 
съобщи зам.-директорът 
на „Общински гори и озе-
леняване“ инж. Мирослав 
Киров. Използват се видо-
ве, които са подходящи за 
градска среда и за климата 
край морето. „Старали сме 
се да следваме европейски-
те тенденции в ландшаф-
тната архитектура и в 
градското озеленяване“, 
каза още инж. Киров. Прак-
тиката показва, че ясен и 

явор са видове, които са 
най-подходящи за места, 
изложени на соления вятър. 

Акцията е и по повод 21 
март – Световния ден на 
гората. Той се отбелязва 
от 1972 г. по инициатива 
на 23-ата сесия на Европей-
ската конфедерация по 
земеделие (ноември 1971), 
подкрепена от Организа-
цията на ООН по прехрана 
и земеделие, за да се защити 
флората и фауната на 
горите. 

От есента на 2022 г. 
досега в Созопол са засаде-
ни над 200 нови дръвчета. 
След тази кампания в града 
вече ще има 300 млади рас-
тения и много храсти и 
цветя. До момента не е 
имало такава мащабна 
акция в озеленяването на 
града. 

Тихомир Янакиев засади първото дърво  
в мащабна залесителна акция в Созопол

СЪОБЩЕНИЕ

Започва подаването на заявления от физически или юридически 
лица, желаещи да наемат търговски обект (дървена къщичка)във 
Великденския базар. Базарът ще се състои от 10.04.2024 г. до 
10.05.2024 г. на площад „Кулата“.

Заявленията се подават в Центъра за информационно-админи-
стративно обслужване на граждани (фронт офис) в сградата на 
Общинска администрация Созопол  или по електронен път в сайта 
на община Созопол. 

Краен срок 30.03.2024 г. 
Телефон за допълнителна информация: 0550/2 57 70.

Областният управител 
на Бургас Пламен Янев про-
веде работна среща за 
предстоящия летен сезон 
и проблемите, свързани със 
свободното къмпингуване 
на туристи в региона. На 
срещата присъстваха кме-
тове на общините Царево 
Марин Киров и Приморско 
– Иван Гайков, зам.-кметът 
на Созопол Тодор Дамянов, 
директорите на ОДМВР 
– ст. комисар Емил Павлов, 
ПБЗН – ст. комисар Нико-
лай Николаев, ДГС Бургас 
– инж. Кирил Петков, РДГ 
Бургас – инж. Мариян Кос-
тадинов, както и предста-
вители на ОД „Земеделие“ 

и ЮИДП – Сливен.
Работната среща е ре-

зултат на поетия ангажи-
мент от страна на област-
ния управител миналата 
година, когато проверките 
са започнали след старти-
рането на летния сезон. 
Идеята на Пламен Янев е 
тази година първите про-
верки да започнат в нача-
лото на април и да се из-
вършват по график.

По този начин вече раз-
положените каравани ще 
бъдат премахнати още 
преди започване на актив-
ния сезон, а всички послед-
ващи опити, ще бъдат 
своевременно предотвра-

тявани.
Участниците в работ-

ната среща категорично 
подкрепиха осъществява-
нето на ранни проверки и 
прилагането на всички ад-
министративни действия, 
за да не се допуска незакон-
но къмпингуване върху 
държавни и общински те-
рени. „Проблемът е изклю-
чително важен и не трябва 
да се разглежда само на ре-
гионално ниво, а в национа-
лен мащаб. Важно е да ра-
ботим в екип и да покажем, 
че в държавата има инсти-
туции, които съблюдават 
законите и спазването на 
реда“, заяви областният 

управител.
На срещата се обсъди 

необходимостта от прие-
мане на Наредба, която да 
регламентира условията за 
свободното къмпингуване.

Тя е нужна не само на 
институциите, но и на 
туристите, тъй като през 
последните години този 
вид туризъм придоби из-
ключителна популярност. 
Пламен Янев пое ангажимент 
да инициира заседание по 
тази тема с Министер-
ството на регионалното 
развитие и благоустрой-
ството, както и с предста-
вители на областите 
Бургас, Варна и Добрич.

Започват проверки на незаконните 
каравани по морето

На 1 април ще чуете сирените

На 01.04.2024 г. от 11.00 ч. на територията на община Созопол 
ще се проведе тренировка по ранно предупреждение и оповестя-
ване на населението при бедствия и за въздушна опасност. Задей-
стването на системата ще се извърши от Националния контро-
лен възел и от регионалния такъв. 

Ще бъдат излъчени предварително записано съобщение за тех-
ническа проверка, съобщения на живо за акустични сигнали „Нацио-
нален сигнал за тревога“ и „Национален сигнал за край на тревога-
та“ и съобщение за край на проверката 

Тренировката се извършва в изпълнение на чл.37, ал.2 от Наредба-
та за условията и реда за функциониране на Националната система 
за ранно предупреждение и оповестяването на органите на изпъл-
нителната власт и населението при бедствия и за оповестяване 
при въздушна опасност, приета с ПМС №48 от 01.23.2012 г., обн. ДВ 
бр. 20 от 09.03.2012 г. изм. и доп. ДВ бр. 65 от 6.08.2021г., изм. ДВ, бр. 
47 от 2022 г., Националната система за ранно предупреждение и 
оповестяване (НСРПО) на населението се тества два пъти годишно 
в първия работен ден на месец април и месец октомври в 11.00 ч. – чрез 
задействане на акустичните сигнали по чл. 18 и 19. 

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със заповед №3РД-
289/28.02.2024 г. на командира на Сухопътни войски са обявени 314 
(триста и четиринадесет) войнишки длъжности за приемане на 
военна служба на лица, завършили граждански средни или висши 
училища, във военни формирования (в. ф.) от Сухопътните войски, 
както следва:

Срок за подаване на документи – до 05.04.2024 г.
Повече информация за кандидатстването и подаването на 

документите можете да получите  в сайта на ЦВО http://www.
comd.bg/, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – Бургас на ул. 
„Цар Асен” №4, на тел. 0882552009 и в офисите за военен отчет в 
общините. 

СЪОБЩЕНИЕ
Във връзка с изпълнение на проект 

„Ремонтно-възстановителни дей-
ности на съществуващи водопро-
води по ул. „Мусала“ и ул. „Вихрен“ 
гр. Созопол“, община Созопол уведо-
мява жителите, живеещи на посо-

чените улици, че, съгласно българско-
то законодателство ангажиментът 
на фирмата-изпълнител „Пома груп“, 
Бургас е изграждане на сградно от-
клонение и водомер. 

Изграждането на шахтите е 
ангажимент на собствениците на 

имота. 
Според наредба №4 на МРРБ и об-

щите условия на ВиК – Бургас, водо-
мерната шахта трябва да е изгра-
дена на максимум 2 метра от 
регулационната линия и да отгова-
ря на нормите на наредбата. За един 

имот ВиК поставя 1 водомер. При 
необходимост от подотчетни во-
домери, те се заплащат от собстве-
ниците. 

За въпроси и сигнали – фирма 
„Пома груп“, Бургас. Тел. 0896693802 
– Кичка Михайлова

Кардиолог ще преглежда пациенти в Созопол

На 6.04.2024г. (събота)от 10.00 ч. д-р Ивица Кръстевски – карди-
олог, от УМБАЛ – Бургас ще извършва прегледи и консултации на 
пациенти в Созопол. Д-р Кръстевски ще приема в кабинета на 
Комплекса за социални услуги и здравеопазване на площад „Черно 
море“, срещу кабинетите на личните лекари.  

Прегледите може да бъдат безплатни с талон по НЗОК или пла-
тен преглед с цена от 50 лева. Пациентите може да предоставят 
медицинска документация. 

Прегледите ще се извършват след предварително записване на 
тел. 0888307644 и 0887436501.

в гарнизон Стара Загора, 30 бр.;
във в. ф. 52740 - Хасково, 10 бр.;
във в. ф. 56040 - Благоевград, 15 бр.;
във в. ф. 54990 - Враца, 15 бр.;
във в. ф. 54060 - Шумен, 6 бр.;
в гарнизон Пловдив, 29 бр.;
в гарнизон Асеновград, 22 бр.;
във в. ф. 24620 - Свобода, 20 бр.;
във в. ф. 22790 - Горна Оряховица,8 бр.;
във в. ф. 42600 - Мусачево, 10 бр.

в гарнизон Ямбол  
       (изкл. в.ф. - 22130), 15 бр.;
във в. ф. 34750 - Карлово, 60 бр.;
в гарнизон Плевен, 20 бр.;
във в. ф. 22220 - Сливен, 5 бр.;
във в. ф. 22130 - Ямбол, 3 бр.;
в гарнизон Белене, 13 бр.;
във в. ф. 28330 - Смолян, 18 бр.;
във в. ф. 28610 - София, 5 бр.;
във в. ф. 57250 - София, 10 бр.;



III29 МАРТ 2024

Община Созопол про-
мотира културно-
историческото си 

наследство, природните 
забележителности и съби-
тийния календар на 40-ото 
юбилейно издание на меж-
дународното туристиче-
ско изложение „Ваканция & 
СПА Експо 2024“. Пред 
посетителите бяха пред-
ставени музеи, археологи-
чески разкопки и „Антеа 
Арт“ – новият културен 
проект, който ще се реа-
лизира през месец септември. 

На фокус бяха и тради-
ционни рибни деликатеси 
и десерти, които всеки 
посетител има възможност 
да дегустира.

Изложението бе откри-
то от министъра на ту-
ризма Зарица Динкова, 
която акцентира на пре-
красните условия, които 
предлагат черноморските 

курорти и подчерта, че 
реализираните туристи-
чески нощувки у нас за 
изминала 2023 г. са с 12% 
повече спрямо 2022 г. 

70% увеличение се на-
блюдава на ранните запис-
вания от Великобритания 

за предстоящия летен 
сезон, а ръст от 20% се 
отбелязва сред интереса 
на немските туристи. 
Значителен скок бележат 
и запитванията от Испа-
ния и Италия.

В юбилейното издание 

на „Ваканция & СПА Експо 
2024“ участие взеха над 200 
изложители от Европа, 
Африка и Азия, а страна-
партньор е Република 
Мадагаскар. 

Част от официалното 
откриване бе и министърът 

на туризма на „Островът 
на съкровищата“ Джоел 
Рандриамандранто, който 
разказа за девствената при-
рода там, 126-те парка на 
неговата територия и въз-
можностите за инвестиции.

Изложението „Ваканция 

& СПА Експо“ превърна 
столицата ни в пресечна 
точка на Балканите и Из-
точна Европа за туризма, 
и осигури възможност за 
среща с представители на 
различните сегменти в 
сектора.

Община Созопол се представи на  
изложението „Ваканция & СПА Експо 2024”

На основание чл. 89, чл. 90 и чл. 91 от Кодекс на 
труда, във връзка с чл. 217, ал. 3 и ал. 5 от Закона 
за предучилищното и училищно образование, 
Наредба № 16 от 1 юли 2022 г. за провеждане на 
конкурси за заемане на длъжността „директор“ 
в държавните и общинските институции в 
системата на предучилищното и училищното 
образование и Заповед 8- Z- 314/ 18.03.2024 г. на 
кмета на община Созопол. 

ОБЯВЯВА КОНКУРС 
за заемане на длъжността „директор”  

на следните общински детски градини на 
територията на община Созопол: 

ДГ „Снежанка“, гр. Созопол
ДГ с. Зидарово

Кратко описание на длъжността: 
Директорът на общинска детска градина 

ръководи и отговаря за осъществяването 
на образователния процес в институцията, 
в съответствие с държавната политика в 
областта на образованието. Планира, орга-
низира, координира, контролира и отговаря за 
цялостната административно-управленска и 
финансова дейност в институцията, както и 
за придобиването на ключови компетентности 
от децата. 

II. Кандидатите следва да отговарят на 
следните изисквания: 

1. Да са български граждани или граждани на 
друга държава, съгласно чл. 213, ал.4 от 

Закона за предучилищното и училищното 
образование. 

2. Да не са осъждани за умишлено престъпле-
ние от общ характер, независимо от 

реабилитацията, с изключение на лицата, 
осъдени по наказателни дела от Закона за 
политическа и гражданска реабилитация на 
репресирани лица. 

3. Да не са поставени под запрещение. 
4. Да не са лишени от право да упражняват 

професията. 
5. Да не страдат от заболявания и отклоне-

ния, които застрашават живота и здравето 
на децата и учениците, определени с наредба, 
издадена от министъра на здравеопазването 
съгласувано с министъра на образованието и 
науката. 

6. Да не им е налагано дисциплинарно наказание 
„Уволнение“ по чл. 188, т. 3 от КТ и 

трудовото правоотношение да не е било 
прекратявано на основание чл. 330, ал. 2, т. 6 
от КТ или на основание чл. 328, ал. 1, т. 5 от КТ 
в едногодишен срок преди подаването на доку-
ментите за конкурса, освен ако уволнението не 
е отменено като незаконно по надлежния ред. 

7. Да притежават диплома за висше образо-
вание с образователно-квалификационна 

степен – „магистър“, съответстваща 
на професионалното направление, съгласно 
Класификатора на областите на висшето 
образование и професионалните направления, 
която да позволява на кандидата да формира 
норма на преподавателска работа. 

8. Да имат професионален опит – не по-малко 

от 5 (пет) години учителски стаж по 
смисъла на чл. 213, ал. 2 от ЗПУО, чл. 33, ал. 1 

от Наредба № 15 за статута и професионал-
ното развитие на учителите, директорите 
и другите педагогически специалисти и чл. 
19, ал. 1 и ал. 2 от Наредбата за пенсиите и 
осигурителния стаж. 

III. Кандидатите за участие в конкурса е не-
обходимо да представят следните документи: 

1. Заявление за участие в конкурс (Прило-
жение № 1). 

2. Декларация по образец за удостоверяване 
на обстоятелствата

3. Документ за самоличност (документът 
се представя за сверяване на данните и се 

връща на кандидата). 
4. Копие от диплома за придобита образо-

вателно-квалификационна степен на висше 
образование или удостоверение за признаване 

на придобито висше образование от чуждес-
транни висши училища и документ за придо-
бита професионална квалификация „учител“; 
ако дипломата на кандидата за придобито 
в Република България образование е вписана в 
регистъра на завършилите студенти и докто-
ранти, в заявлението се посочват номерът и 
датата на издаване и висшето училище, издало 
дипломата, а ако документът за признаване на 
придобитото в чужбина висше образование е 
вписан в регистрите за академично признаване 
на Националния център за информация и доку-
ментация (НАЦИД), в заявлението се посочват 
номерът и датата на издаване, като копие 
на диплома или удостоверение не се прилага. 

5. Копие от документ, удостоверяващ изис-
куемия стаж – трудова, служебна или 

осигурителна книжка, или копие на друг до-
кумент, удостоверяващ такъв стаж. 

6. Документ за проведен медицински преглед, 
удостоверяващ липсата на 

заболяванията по чл. 2 от Наредба № 4 от 
2016 г. за заболяванията и отклоненията, 
при които не може да се заема длъжност на 
педагогически специалист – оригинал. 

7. Карта за предварителен медицински пре-
глед (когато са изтекли повече от три месеца 
от последното прекратяване на трудовото/
служебното правоотношение на кандидата). 

8. Концепция за стратегическо управление 
на институцията за период от три години 

до 10 стандартни печатни страници, ед-
ностранно разпечатани, формат А4, шрифт 
Times New Roman 12 pt, разстояние между ре-
довете 1,15 lines; концепцията се представя в 
запечатан непрозрачен плик освен в случаите, 
когато заявлението и концепцията се подават 
по електронен път. 

9. Други документи, в това число: за придо-
бита професионално-квалификационна степен, 
допълнителна квалификация и др. 

В случай, че се кандидатства за повече от 
една детска градина, кандидатът подава 
заявление за всяка една от тях и прилага за-
верени копия на документи от т. 2 до т. 9. 

Документите, издадени в чужбина, се пред-
ставят с лицензиран превод на български език. 

Всички копия на документи следва да съ-
държат собственоръчно изписан на всяка 
страница текст: „Вярно с оригинала“ и под-
пис на кандидата. 

IV. Начин на провеждане на конкурса: 
1. Конкурсът ще се проведе в два етапа: 
• Първи етап – писмен изпит, който включва 

решаване на тест; 
• Втори етап – събеседване с кандидата, 

което включва и решаване на казуси, и защита 
на концепция за стратегическо управление на 
институцията за период от три години. 

2. До участие в конкурса не се допускат 
кандидати, които не са представили всички 

необходими документи в срок или пред-
ставените документи не удостоверяват 
изпълнението на изискванията за заемането 
на длъжността. 

3. Недопуснатите до конкурс кандидати се 
уведомяват писмено, като се посочват осно-
ванията за недопускането им. 

4. Допуснатите до конкурс кандидати се 
уведомяват писмено за датата, часа на 

започване и мястото за провеждане на 
писмения изпит. 

V. Списък на нормативните актове, които 
кандидатът следва да познава: 

1. Закон за предучилищното и училищното 
образование 

2. Закон за защита на личните данни 
3. Закон за достъп до обществена информация 
4. 3акон за закрила на детето 
5. 3акон за защита от дискриминация 
6. Кодекс на труда 
7. Етичен кодекс на работещите с деца 
8. Правилник за създаването, устройството 

и дейността на обществените съвети към 
детските градини и училищата 
9. Наредба за приобщаващото образование 
10. Наредба за финансирането на инсти-

туциите в системата на предучилищното и 
училищното образование 
11. Наредба № 4/20.04.2017 г. за нормиране и 

заплащане на труда 
12. Наредба № 5/03.06.2016 г. за предучилищ-

ното образование 
13. Наредба № 8/11.08.2016 г. за информацията 

и документите за системата на 
предучилищното и училищното образование 
14. Наредба № 9/19.08.2016 г. за институциите 

в системата на предучилищното и 
училищното образование 
15. Наредба № 13/21.09.2016 г. за гражданско-

то, здравното, екологичното и 

интеркултурното образование 
16. Наредба № 15/22.07.2019 г. за статута 

и професионалното развитие на учителите, 
директорите и другите педагогически спе-

циалисти 
17. Наредба № 18/09.09.2021 г. за инспекти-

рането на детските градини и училищата. 
VI. Срокове и място за подаване на документи 

за участие в конкурса: 
1. Срок – подаването на документи се из-

вършва в едномесечен срок от публикуване 
на обявата от 20.03.2024 г. до 20. 04. 2024 г. 

вкл. всеки работен ден от 08,30 ч. до 17,15 ч. 
2. Място - в сградата на Община Созопол, 

гр. Созопол, пл. „Хан Крум“ № 2, в Център за 
информация и услуги на гражданите. 

3. Подаването на документите се извършва 
лично от всеки кандидат или чрез 

пълномощник в запечатан плик, на който 
са посочени трите имена на кандидата, 
точен адрес, телефон за връзка и името на 
детската градина, за която кандидатства. 

4. Документите може да се подават и по 
електронен път на e-mail: 

obrazovanie@sozopol.bg, като заявлението и 
концепцията задължително се подписват от 
кандидата с електронен подпис. Концепцията 
следва да бъде във формат PDF, в криптиран 
вид чрез един от следните формати: „.7z“, 
„.zip“ или „.rar“. 

5 .При подаване на документите на канди-
датите или на пълномощниците се 

предоставя длъжностна характеристика за 
конкурсната длъжност на основание чл. 91, ал. 
3 от Кодекса на труда. При подаване на доку-
ментите по електронен път на кандидатите 
се изпраща длъжностната характеристика на 
посочения от тях e-mail. 

6. Заявленията се регистрират с входящ но-
мер с дата, който се предоставя или изпраща 
на заявителя в случаите, когато заявлението 
е подадено по електронна поща. 

7. Заявления, подадени след изтичане на ед-
номесечния срок, се регистрират, но не 

се разглеждат. 
8. Списъците и всички съобщения, свързани 

с конкурса, ще бъдат обявени на 
електронната страница на Общината на 

www.sozopol.bg 
9. Обявата за конкурса ще бъде публикувана 

в местен печат и на 
електронната страница на Община Созопол. 
10. За информация: тел. 0879/398585 – Мариела 

Зингинова – Ръководител ДДО
 “ ОДЗ” 
Списък на допуснатите кандидати до след-

ващ етап от конкурса и всички съобщения в 
тази връзка ще бъдат публикувани на инфор-
мационното табло в сградата на Общинска 
администрация и на интернет страницата 
на Община Созопол.

Тихомир Янакиев
 Кмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ
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Първи атлетически пробег „Созопол Рън“

Редактор ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък
Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: press@sozopol.bg

Уважаеми читатели,
Очакваме вашите идеи  
за това какво искате  
да прочетете.
Подавайте вашите сигнали.
Очакваме вашите съвети.
Станете репортер и ни 
изпратете Вашите снимки  
и впечатления от събития,  
нередности, забележителни  
места и събития в региона.
Очакваме ви на e-mail:  
press@sozopol.bg

Първият атлети- 
чески пробег „Со-
зопол Рън“ ще се 

проведе на 20 април 2024, 
събота, от 10:00 часа. 

Участниците могат да 
се състезават в няколко 
дестинации – 15 км, 5 км 
и 1 км. Ще се състезават 
отделно мъже и жени.

Стартът и финалът ще 
бъдат пред църквата „Св. 
св. Кирил и Методий“ в 
Стария град. 

Право на участие на 
дестинации 5 км и 15 км 
имат всички желаещи, 
родени преди 2010-а година 
и регистриралите се на 
www.runbulgaria.org

В последната неделя на 
месец март – на 31-ви, ще 
преместим часовници-
те с един час напред 
в 3.00 часа сутринта, 
за да показват 4.00. 

Лятното и зим-
ното часово време 
е система за пре-
местване на часов-
ниците с един час 
напред или назад, за да 
се използва ефективно 
дневната светлина. 

Идеята за смяна на 
времето се появява в 
древни времена – в Рим-
ската империя е имало 
практика за смяна на ча-
совниците в зависимост 
от времето на годината. 

Въвеждането на тази 

система в съвременния ѝ 
вид започва много по-къс-
но. Първите предложения 
за преминаване към лятно 
часово време са направени 

в края на 19. век. Един от 
инициаторите е англий-

ският строителен 
предприемач Уилям 

Уилет. През 1907 г. 
той публикува 
доклад, в който 
аргументира не-
обходимостта от 
въвеждане на лят-
но часово време с 

цел пестене на елек-
троенергия.
Първото пълно при-

лагане на лятното часо-
во време е едва през 1916 
г. в Германия по време на 
Първата световна война. 
Системата за смяна на 
часа е въведена, за да пести 
ресурси и да подобри 
ефективността на про-

изводството по време на 
военните действия. 

Други страни, включи-
телно Русия, са последва-
ли примера на Германия и 
приели лятното часово 
време. След края на воен-
ните действия обаче 
много страни премахват 
тази практика. Използва 
се отново през Втората 
световна война.

За съвременния човек 
местенето на стрелките 
на часовника оказва силно 
влияние не само върху 
работоспособността, но 
и върху психическото и 
физическото здраве. Това 
се свързва с увеличени 
нива на стрес и натовар-
ване на психиката. Най-

негативно е влиянието 
върху хората с хронични 
заболявания. Страдащите 
от сърдечносъдови забо-
лявания са най-засегнати. 

При преминаване към 
лятно часово време това 
съвпада с пролетна умора, 
което е допълнителен 
стрес за организма. При 
преминаването към зимно 
часово време тялото също 
изпитва стрес, въпреки 
че на практика нощта 
става по-дълга. Към зим-
ното часово време ще 
преминем на 27 октомври, 
неделя. Тогава в 04:00 часа 
стрелките ще се върнат 
с 1 час назад и ще стане 
03:00 часа.

В неделя местим часовниците с час напред 

Созополската звезда в 
бокса Петър Драганов ще 
участва в боксовата гала-
вечер на братята Кубрат 
и Тервел Пулеви в зала 
„Арена Армеец“ на 30.03.2024 
г. 

Той излиза за поредна, 
9-а победа на професионал-
ния ринг, въпреки че е бил 
поканен в последния момент. 
„Винаги съм готов и нямам 
търпение да зарадвам всич-
ки мои фенове с победа“, 
казва любимецът на Созо-

пол и на любителите на 
бокса. 

Съперник на Петър Дра-
ганов ще бъде Adrian Angel 
с актив от 7 победи и 2 
загуби (6 от които с нока-
ут) от Венецуела. 

Събитието е определено 
като историческата бит-
ка за световната титла 
по бокс за професионалисти 
в тежка категория. Та ще 
е между Кубрат Пулев и 
Игор Шевадзутский. 

Двамата ще спорят за 

интернационалната тит-
ла на WBA. Мачът за тит-
лата между двамата ще 
бъде в 12 рунда.

На ринга в София ще се 
качи и последният олим-
пийски медалист в исто-
рията на българския бокс 
– Тервел Пулев. По-малки-
ят брат от боксовата 
фамилия Пулеви също ще 
се бие за пояс, но в полу-
тежка категория. Негов 
съперник е камерунецът 
Роли Ламбърт. Този двубой 

ще се състои в 10 рунда.
За първи път в истори-

ята на българския спорт 
българин ще се боксира за 
световна титла в кралска-
та категория – тежка, пред 
родна публика. Това е тре-
тият опит за Кубрат 
Пулев да стане световен 
шампион.

Цялото събитие, вклю-
чително и мачът на Петър 
Драганов и Adrian Angel, ще 
бъде излъчено директно по 
БТВ в събота вечер.

Петър Драганов ще излезе на ринга 
преди братя Пулеви на галавечерта 

НАГРАДЕН ФОНД –
ГЕНЕРАЛНО КЛАСИРАНЕ:

15 км – МЪЖЕ:
1-място – 250 лв
2-място – 200 лв
3-място – 150 лв
4-място – 120 лв
5-място – 100 лв
6-място – 80 лв

15 км – ЖЕНИ:
1-място – 250 лв
2-място – 200 лв
3-място – 150 лв
4-място – 120 лв
5-място – 100 лв
6-място – 80 лв

5 км – МЪЖЕ:
1-място – 150 лв
2-място – 120 лв
3-място – 100 лв
4-място – 80 лв
5-място – 60 лв
6-място – 50 лв

5 км – ЖЕНИ:
1-място – 150 лв
2-място – 120 лв
3-място – 100 лв
4-място – 80 лв
5-място – 60 лв
6-място – 50 лв

17 април – СРЯДА
14:00-15:00 часа – прескон-

ференция кино-видеоклуб 
Созопол, НЧ “Отец Паисий 
1896“

18 април – ЧЕТВЪРТЪК
10:00-12:00 – Детска 

атлетика в училище „Св. 
св. Кирил и Методий“ – 
Созопол

19 април – ПЕТЪК
10:00 - 18:00 – Регистрация 

за „Созопол рън“– полу-
чаване на стартов пакет 
– фланелка, номер и чип – 
кино-видеоклуб Созопол, 
НЧ “Отец Паисий 1896“

16:30-18:00 часа – открита 
тренировка по трасето на 
„Созопол рън“

 20 април – СЪБОТА
8:00 – 9:00 – Получаване 

на номера и стартов-пакет 
в кино-видеоклуб Созопол, 
НЧ „Отец Паисий 1896“

10:00 – Масов старт 
– 15 км и 5 км (старт – 
финал пред църквата „Св. 
св. Кирил и Методий“ в 
Стария град)

10:05 – Масов старт 
– 1 км (старт – финал 
пред пред църквата „Св. 
св. Кирил и Методий“ в 
Стария град)

11:45 – 12:15 – награж-
даване – летен театър 
„Аполония“ в Стария град

ПРОГРАМА:
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роф. Василев, какво пред-
ставлява атеросклерозата? 
Наблюдава ли се тенденция 
за „подмладяването“ ѝ и 
каква е причината за това?

– Атеросклерозата е 
съдово заболяване с мастни 
отлагания по вътрешните 
стени на кръвоносните 
съдове. Тя като процес е 
силно зависима от факто-
рите на околната среда и 
начина на живот. Човек е 
застрашен от атероскле-
роза през целия си живот. 
При едни се развива по-бър-
зо и бурно, при други – по-
бавно. Има тенденция на 
„подмладяване“, което е в 
резултат на некачествена 
храна, стрес, нерационален, 
небалансиран начин на жи-
вот. С напредването на 
годините на човека напред-
ва и атеросклерозата. По-
често тя дава симптома-
тика след 55 – 60-годишна 
възраст. Напредналата 
атеросклероза е терен за 

развитие на сърдечносъдо-
ви заболявания. Последстви-
ята от нея в най-лошия 
сценарий са инсулт, инфаркт 
на миокарда, загуба на край-
ник. 

– Кои са рисковите фак-
тори за „разгръщане“ на 
атеросклеротичния процес? 
Кои от тях могат и кои 
– няма как да бъдат кон-
тролирани? 

– Членовете на съвремен-
ното индустриално обще-
ство са изложени на риско-
ви фактори, които в 
своята съвкупност увели-
чават риска от развитие 
на атеросклероза – стрес, 
неправилно хранене, много 
обработени храни, обездви-
жване, тютюнопушене. На 
базата на популационно 
проучване са публикувани 
данни, които сочат за по-
голяма честота на атерос-
клероза сред чернокожи, 
азиатци и латиноамерикан-
ци спрямо бялата раса. Има 
проучвания, според които 
рискът от развитие на 
атеросклероза при жените 
е с 20% по-нисък спрямо 
този при мъжете. Но след 
настъпването на менопау-
зата рискът от атероскле-
роза и сърдечносъдови ин-
циденти при жените почти 
се изравнява с този при 
мъжете. Атеросклерозата 
има генетична предразпо-
ложеност. Тя е обвързана с 
метаболизма на „лошия“ 

холестерол. При тези хора 
се развиват оплаквания и 
заболявания със сърдечно-
съдов произход дори преди 
45 г. Стресът стои в осно-
вата на много заболявания. 
Той отключва диабет, по-
вишава кръвното налягане, 
подтиква хората да пушат, 
да преяждат, за да се „успо-
коят“. Тоест стресът е 
непряко свързан с образува-
нето на атеросклеротични 
плаки. Рисковете от разви-
тие на атеросклероза при 
пушачите са по-големи, но 
това не значи, че ако човек 
изобщо не пуши, няма да 
развие атеросклероза. При 
атеросклерозата едва един 
от рисковите фактори е 
начинът на хранене, но 
това не гарантира, че хо-
рата с диета, бедна на месо 
и млечни продукти, не 
страдат от атеросклероза. 

– Ако атеросклерозата 
се развива „подмолно“, то 
кога се изявяват симпто-
мите? Кои са най-типич-
ните сред тях? 

– Симптомите могат да 
бъдат: замайване и шум в 
ушите, нарушено равнове-
сие при покой или ходене, 
изтръпване на крайниците, 
мускулна слабост, болка в 
седалищна, бедрена и/или 
подбедрена мускулатура 
при вървене, студени край-
ници и мускулни крампи. 
Ако атеросклерозата е в 
мозъка, симптомите ще 

идват от мозъка – главобо-
лие, виене на свят, притъм-
няване пред очите, замай-
ване. Ако е от сърцето, ще 
има исхемична болест на 
сърцето, стягане зад гръд-
ната кост и други оплаква-
ния от страна на този 
орган. Ако е в крайниците, 
ще има болки при ходене. 
Диагностиката включва 
лабораторни и образни 
изследвания. Извършва се 
ехография на достъпните 
за изследване артерии. По 
преценка от съдов хирург 
се назначат допълнително 
контрастни образни из-
следвания. Лекар трябва да 
се потърси веднага, щом се 
появят първите симптоми. 
Обикновено пациентите 
се насочват към личния 

лекар, но практиката ми 
показва, че те късно стигат 
до съдов хирург. Добре е 
пациентът първо да бъде 
насочен към съдов хирург, 
който да прецени дали слу-
чаят е за него, или да го 
изпрати на невролог, кар-
диолог или друг специалист. 

– Как прогресирането 
на атеросклерозата руши 
здравето и какви живото-
застрашаващи усложнения 
„води“ след себе си?

– Инсулт, инфаркт, 
хронична артериална не-
достатъчност, може да се 
стигне и до загуба на край-
ници. 

– Какво е лечението при 
атеросклероза? Какви 
възможности дава меди-
каментозната терапия? 
Често ли се прибягва до 
хирургично лечение и кои 
съвременни миниинвазив-
ни методи се прилагат? 

– Лечението е медика-
ментозно и оперативно. В 
зависимост от тежестта 
и параклиничните изслед-
вания се прави диагностика 
– доплерова или ангио-, и се 
вземат мерки. Използват 
се лекарства в зависимост 
от органите, които леку-
ваме. Ако това не помогне, 
използваме модерни ендо-
васкуларни, безкръвни 
процедури, с които разши-
ряваме засегнатите съдове 
и осигуряваме добро кръво-
обращение на органите – 

балонни дилатации, стен-
тирания и други. Важно е 
да отбележа, че в нашата 
Клиника в УМБАЛ – Бургас 
всички тези съвременни 
процедури са безплатни за 
пациента, извършват се по 
Здравна каса и не се налагат 
доплащания. 

– Какви са препоръките 
Ви за превенцията на ате-
росклерозата – доколко 
ключови са диетата, ре-
жимът на живот, ограни-
чаването на вредните 
навици и т.н.? 

– Атеросклерозата е 
състояние, съпътстващо 
съвременния човек, но можем 
да забавим този процес чрез 
прием на качествена храна, 
спорт и отказ от тютю-
нопушене. Да се елиминира 
или понижи приемът на 
храни, съдържащи хидроге-
нирани мастни киселини, 
храни с богато съдържание 
на консерванти. Всички 
знаем кои са те – колбаси, 
пържени храни от заведения 
за бързо хранене, промиш-
лено произведени тестени 
изделия, вафли и т.н. Хуба-
во е човек да си създаде навик 
да чете етикетите и да 
сведе до минимум употре-
бата на този тип храни. Да 
контролира дневния си 
калориен прием. Да се движи 
ежедневно, като минимум 
30 минути дневно да има 
по-голяма физическа актив-
ност.

„
Стресът 
е непряко 
свързан 
с образу-
ването на 
атероскле-
ротични 
плаки

ПРОФ. Д-Р ВАЛЕНТИН 
ВАСИЛЕВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

П

Проф. д-р Валентин Василев, 
началник на Клиника по съдова 
хирургия в УМБАЛ – Бургас:

Атеросклерозата 
е състояние, 
съпътстващо 
съвременния човек  Проф. д-р Валентин Василев завършва 

Медицинския факултет в Пловдив. Специа-
лизира обща, след което и съдова хирургия. 
 Основател на Отделението по съдова 
хирургия в МБАЛ – Бургас, което се създава  
с пристигането му в града през 2010 г. 
Впоследствие болницата става Универси-
тетска, а отделението прераства в 
Клиника по съдова хирургия с най-високото, 
трето ниво на компетентност. 
 В Клиниката се прилагат всички съвремен-
ни безкръвни и иновативни интервенции, 

които спестяват на пациента мъки, болка и 
дълъг следоперативен период. 
 Проф. д-р Валентин Василев е отличен за 
научен принос в церемонията „Лекар на 
Бургас 2021“.
 Той е доскорошен декан на Факултета по 
обществено здраве и здравни грижи в 
Университет „Проф. д-р Асен Златаров“ – 
Бургас. 
 Има трайни научни интереси към 
съдовите промени при болните от захарен 
диабет и ги проследява от години.

П О К А Н А

УС на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ” с. Тополица, Бурга-
ска област, кани своите членове кооператори да 
присъстват на ГОДИШНО ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ, 
което ще се проведе на 27.04.2024 г. от 9.00 ч. 
в залата на Кметство с. Тополица при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :

1. Приемане и освобождаване на член коопе-
ратори.

2. Отчет на УС за дейността му през 2023 г.
3. Финансов отчет на кооперацията за 2023 г.

4. Отчет на КС за дейността му през 2023 г.
5. Вземане на решение за продажба или замя-

на на недвижими имоти и имущество, собственост 
на кооперацията.

6. Приемане на решения от ОС.

Ако не се явят необходимият брой членове, 
събранието ще се проведе един час по-късно, на 
същия ден – 27.04.2024 г. независимо от броя 
на присъстващите.

от Управителния съвет
на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ“
с. Тополица, общ.Айтос

О Б Я В А

УС на ЗКПУ „Обединение” гр. Камено на основание 
чл.26 от Устава на кооперацията кани своите член коо-
ператори да присъстват на Годишно отчетно събрание 
за стопанската 2022/2023 год., което ще се проведе на 
20.04.2024 г. (събота) от 9.00 часа в залата на Граж-
данска отбрана гр.Камено при

Д Н Е В Е Н  Р Е Д :
1. Отчет за едногодишната дейност на кооперацията 

за стопанската 2022/2023 година – докладва – предсе-
дател Николай Петров; 

2. Информация за финансово – икономическата 
дейност и резюме от годишния финансов отчет за сто-

панската 2022/2023 година – докладва гл. счетоводител 
Галя Кирилова;

3. Приемане на годишния финансов отчет за 2022/2023 г.;
4. Избор на Одитор на осн.чл.25, ал.2 от Устава на 

кооперацията;
5. Отчет на Контролния Съвет за стопанската 2022/2023 

година – докладва председателя на КС Златка Търмъкова;
6. Избор на пълномощници за редовно Общо Събра-

ние през 2025 г. 
Носете си поканата, необходима при кворум за при-

съствие и гласуване.
При липса на кворум, събранието ще се проведе един 

час по-късно на същото място при същия дневен ред.
УС на ЗКПУ



Тракийски бежанци от Лозенград завъртат 

СОНЯ КЕХЛИБАРЕВА

Принудени да напуснат 
родните места след опусто-
шителните войни в началото 
на миналия век и Илинденско-
Преображенското въстание, 
хиляди бежанци от Македония 
и Одринска Тракия търсят 
подслон и препитание в Бъл-
гария. Много семейства за-
почват семеен бизнес, за да 
оцелеят.

Бургас е станал спасителен 
пристан за много от тях. 
Началото е  винаги трудно, 
но това са били упорити и 
трудолюбиви хора. В произ-
водството на сладкарски 
изделия и бонбони са извест-
ни Аврам Чальовски, Братя 
Анастасови, Братя Цаневи, 
Братя Гюрови. Въпреки че е 
имало конкуренция, за всеки 
е имало клиенти.

Историята  
на Братя Гюрови

Семейството е от Лозен-
град. Бащата Анести е бил 
земеделец и заможен човек. 
Жени се за Мария (1870 – 1973 
г.). Раждат им се 6 деца. Най-
големият е Атанас (1900 г.), 
Павел (1905 г.), Михаил (1912 
г.) и момичетата Кераца, 
Надежда и Станка. Първи в 
България пристига Атанас. 
Бил е на 17 години и трябва-
ло да го вземат войник в 
турската армия, затова 
избягва и идва в Бургас. За-
почва да чиракува сладкарския 
занаят.

Няколко години по късно, 
през 1922 г. към България се 
отправя цялото семейство. 
Преди да тръгнат от Лозен-
град си правят семейна 
снимка.

Първо се установяват за 

малко в Айтос, а след това 
със спестените пари купуват 
къща с двор в Бургас на ъгъла 
на ул. „Фердинандова“ и ул. 
„Дебелт“, строена през 1890 
г. В двора братът Атанас 
построява нова къща. 

Той вече е усвоил тънко-
стите на сладкарския занаят 
и в партера на къщата прави 
цех за сладкарски изделия. 
Предложил на братята си да 
се включат в производство-
то и търговията, като за-
почват с няколко вида халва 
и локум. Партерът на ста-
рата къща също е използван 
за сладкарска работилница. 
По-късно постепенно разши-
ряват асортимента с нови 
изделия. 

От 1 януари 1936 г. започ-
ва да функционира дружество 
като фирма, а шест месеца 
по-късно в съда е регистри-
рано събирателното друже-
ство под название „Братя 
Гюрови“. Поръчките и кли-
ентите се увеличават. Това 
наложило да назначат работ-
ници. 

През 1938 г. Павел получа-
ва майсторско свидетелство 
и е провъзгласен в занаята за 
майстор сладкар.

Мария Гюрова споделя 
спомени за нейния свекър 
Павел, за труда и ежедневи-
ето му през онези години: 
„Работел е без почивка. 
Ставал в 4 часа сутрин и е 
подготвял 50 кг гореща смес 
за дневното производство. 
На кръчма е ходел само да 
договоря с купувачите каква 
продукция да произвежда. 
При съгласие само си стиска-
ли ръцете и това било дос-
татъчно. На празници баба 
Мария, майката на братя 
Гюрови, раздавала на работ-
ниците пакети с продукти 
за празничната трапеза“.

През 1939 г. за нуждите на 
производството и да облек-
чат ръчната работата, 
братя Гюрови купуват гер-
манска техника. Производ-

Майсторлък. Локум, халви, бонбони, захарни петлета били запазена марка на Братя Гюрови
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Фамилна снимка Гюрови, Лозенград, септември 1922 г.
На първия ред от ляво надясно: Надежда (седнала в майка си), майката Мария, най-малката дъще-
ря Станка, бащата Анести, седнал с калпака – Павел, който тогава е на 17 г.
На втория ред: най-голямата дъщеря Кераца и момченцето, най-малкият брат Михаил, който е 
убит през 1945 г. в боевете на Драва

Павел Гюров Атанас Гюров със съпругата си МатенкаМихаил Гюров 1944 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-190 / 27.03.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълне-
ние на решение на Общински съвет Камено по т. 17 от 
Протокол № 5 от 29.02.2024г.
З А П О В Я Д В А М :

I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване 
за отдаване под наем на обособени части от недвижим 
имот – публична общинска собственост, за срок от 
5 /пет/ години, при начална тръжна цена и стъпка на 
наддаване, както следва:
– Две помещения и тоалетна, свързани помежду 

си, с отделен вход, с обща площ 47.00 /четиридесет и 
седем/ кв.м., находящи се на в сградата на Кметството, 
в с. Свобода, общ. Камено, обл. Бургас;

Начална тръжна цена – 164.50 (сто шестдесет и четири 
лева и петдесет стотинки) лева, месечен наем, без ДДС. 

Стъпка на наддаване – 16.45 (шестнадесет лева и 
четиридесет и пет стотинки) лева. 

Депозитът за участие в търга е в размер на 16.45 
(шестнадесет лева и четиридесет и пет стотинки) лева. 

II. Търгът за отдаване под наем на Две помещения 
и тоалетна, свързани помежду си, с отделен вход, на-
ходящи се на в сградата на Кметството, в с. Свобода, 
ще се проведе в гр. Камено в сградата на общинска 
администрация Камено на 16.04.2024 г. от 11:15 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 

физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна доку-
ментация за участие в търга: Тръжната документация 
за участие в търга се получава в сградата на Община 
Камено, гр. Камено, ул. „Освобождение“ № 101 в Центъра 
за услуги и информация на гражданите, всеки работен 
ден от 8:30 до 16:00 часа до 15.04.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 лв. 
с включен ДДС, платими в брой на касата на Общината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: пла-
щанията се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, 
IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или 
на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Камено 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 15.04.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 

закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятелност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента 

за участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на Договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата Заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;
IX. За да участва в публичния търг с явно наддаване, 

кандидатът трябва да представи задължително следните 
документи, до 16:00 часа на 15.04.2024г. в Община Камено: 

• Заявление за участие, в което се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. 

• Документ за заплатен депозит за участие; 

• Документи, установяващи самоличността на участника. 
Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на ЕИК 
по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, регистрирано 
по специален закон (напр. Закона за юридическите лица 
с нестопанска цел, Закона за кооперациите), представя 
удостоверение за актуално правно състояние от съответния 
окръжен съд по регистрация.

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 23.04.2024г. от 11:15 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 22.04.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.03.2024г.



фабрика за сладки изкушения в Бургас 
ството изобилствало с богат 
асортимент от локум с 
различни ядки с розов берга-
мент и аромати, халви, 
разни бонбони, ароматични 
и кисели айсбонбони, фишеци 
мента, лимонени дражета, и 
др. от захар и глюкоза. Мно-
го търсени са били продукти-
те направени от пейнер 
шекер. От това сладко изку-
шение са правели шекерените 
пръчки, луличките и шаре-
ните бонбони.Технологията 
на производството им бил 
много интересна. На 1 л вода 
се слагал 1 кг захар и след като 
заври този захарен сироп, се 
сипвала 1 лъжица оцет и си-
ропът се оставял да се сгъсти. 
Готовият сироп под форма 
на каша се изсипвал върху 
намазана с олио мраморна 
плоча и се месел ръчно. Това 
се правело много бързо, защо-
то захарното тесто се 
втвърдявало много бързо. 
Отделяла се малка част от 
него, в която се поставяла 
безвредна готварска боя, 
червена, жълта, зелена и 
отново се месело.След като 
двете теста били готови се 
усуквали във форма на тънко 
въже и с ножица се нарязвало 
на пръчки или фигурки. За 
направата на захарните 
петлета се използвал калъп, 
намазан с олио, за да не залепне 
петлето.

Произвеждали са няколко 
вида халви: тахан, нуга, бяла 
халва, с различни добавки от 
орехи, фъстъци и стафиди.

Братя Гюрови приели 
представителство на шоко-
ладови изделия и бисквити. 

Фабриката на  
ул. „Фердинандова“ 92 
била известна в целия 

регион 

Не секвал керванът от 
каруци, идващи от селата, 
за да вземат поръчките си. 
Други докарвали чували със 

захар, орехови, фъстъчени, 
лешникови ядки, нужни за 
производството. В Бургас 
братята наели магазин под 
наем  на „Александровска“ 78 
за продажба на продукцията 
си. Почти във всяка сладкар-
ница и хранителен магазин 

можело да се купят цветни-
те бонбони на Гюрови. За 
реклама производителите 
направили интересни серий-
ни рисувани опаковки, изо-
бразяващи животни, цветя, 
спортни дисциплини. На 
гърба на всяка от тях имало 
номер със сентенция: „Неспо-
собните обикновено са спо-
собни да отричат всичко“, 
„Има хора, на които добрата 
памет служи да помнят само 
лошите работи“, „Водачът, 
който не умее да води една 
тълпа, става първата жерт-
ва на таз тълпа“, „Сладос-
трастието има само един 
недостатък, че е ненаситно“. 
Децата със страст колек-
ционирали „гюровките“. 

През 1942 г. най-големия 
брат Атанас Гюров излиза 
от събирателното дружество 
„Братя Гюрови“ и фирмата 
се поема от Павел и Михаил. 
Запазва се същото производ-
ство на захарни изделия и 
търговия.

Но идва 1944 г. и новата 
власт мобилизира най-малкия 
брат Михаил. Изпращат го 
на фронта. Той оставя в 
дома си млада съпруга и две 
невръстни деца. При сраже-
нията на река Драва Михаил 
е убит. След години неговите 
близки и порасналите му 
деца посетили военното 
гробище в гр. Печ, Унгария, 
където е погребан.

Национализацията през 
1947 г. слага край на фабрика 
„Гюрови“. Описани са всички 
продукти и производствени 
машини. Същите са предаде-
ни в новосформираната 
фабрика „Победа“.

На Атанас и Павел се за-
бранява да работят държав-
на работа. Оставени са без 
препитание. Павел тръгва в 
съседните села да работи 
като общ работник, за да 
издържа семейството си. 
Липсата на майстори в про-
изводството на специализи-
рани сладкарски изделия на-
лага ръководството на 
„Победа“ да го назначи на 
работа в цеха за производ-
ството на халва. Въпреки че 
години наред е плащал осигу-
ровките си, не му признават 
стажа като частник. Работил 
е до 72 години. 

Днес многолюдните на-
следници на Гюрови са реали-
зирани хора. Сред тях има 
лекари, инженери, филолози, 
морски специалисти, хора, 
занимаващи се с частен бизнес.

Авторката на статията 
благодари за съдействието на 
Мария Гюрова, Севелина Кат-
ранджиева, Христо Икономов, 
които споделиха снимки и 
спомени за фамилията. Благо-
даря и на Държавен архив – 
Бургас за предоставените до-
кументи.  
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 Любен пред гроба на баща си Михаил в Унгария

Бонбонени опаковки серия „Спорт“ Реклама за производство

Локумът 
„Гюрови“ бил 
известен

Мъдри мисли – 
късметчета

Документ за учредяване на фирма на Братя Гюрови

Майсторско свидетелство на Павел Гюров, 1938 г.

„Гюровките“ за детска колекция
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 31 март от 11.00 ч. в 
спортна зала „Никола Стан-
чев“ ще се проведе нацио-

налният турнир по кудо 
„Купа Бургас“. Организато-
ри са СК „БУШИДО Бургас“ 
и Община Бургас. Очаква се 
да вземат участие 140 бой-

ци от всички възрастови 
групи до мъже и жени, като 
най малкият състезател е 
на три години и половина. 

Тренировките по кудо са 

достъпни за децата в най-
ранна възраст, защото се 
постига добра физическа 
кондиция, концентрация 
на вниманието и бързина. 

Това сподели председателят 
на клуба Калин Стоянов.  
Официалното откриване 
на турнира ще бъде от 11:00 
часа.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Юрист да влезе в Спортната 
комисия заради постоянното 
недоволство от страна на клу-
бовете, свързано с финансиране-
то. Това предложи адвокат 
Христина Хаджиатанасова по 
време на сесията на Общински 
съвет – Бургас. Именно в доклад-
на за поредно допълнително 
отпускане на средства тя взе 
думата и попита заместник-
кмета Манол Тодоров на какво 
се дължи постоянното недовол-
ство при положение, че има ре-
корден бюджет за спорта. 

„Предлагам постоянната 
комисия да бъде от 9 човека, 
както новият правилник позво-
лява. И не смятам, че е изключе-
но от логика единият от двама-
та нови членове да е юрист“, 
каза тя.

Заместник-кметът ѝ отго-
вори, че бюджетът е с близо 1 
млн. лева повече поради няколко 
причини.

„Най-важно е, че представи-
телният ни спорт е в огромен 

възход. 1 млн. 250 хил. лева оти-
ват именно за тези отбори. Два 
от тях спечелиха Купата на 
България и два от тях имат 
възможност за дубъл. Относно 
постоянното недоволство – то 
идва от 3-4 клуба. Последното 
писмо е разписано от 24 клуба, 
като всички са представители 

на индивидуални спортове. 
Наредбите, по които работим, 
са от 12 години. Стари са и са 
правени да популяризират ма-
совия спорт в Бургас, което и 
постигнаха“, каза той.

Тук Хаджиатанасова призова 
да се актуализират, при което 
Тодоров отвърна, че вече се ра-
боти по промяната и на двете 

наредби. По думите му за след-
ващата година вече трябва да са 
готови и недоволството да 
стихне. 

„Приемам и това, което 
предлагате – да има юрист в 
Комисията по спорт. Относно 
това юрист да види промените 
в наредбите – това ще е задъл-
жително. Ще поканим и вас“, 

добави ресорният заместник-
кмет.

Тодоров получи подкрепа от 
доскорошния си съпартиец Сто-
ян Грозев. 

„Тези недоволства са перма-
нентни и са от няколко клуба. И 
това не е нещо ново. Имаше го и 
в предходния мандат и са все 
едни и същи. Време е наистина 

тези наредби да се променят, за 
да предоставим по-малко поводи 
за недоволство“, посочи общин-
ският съветник.

Иван Иванов от СЕК изрази 
мнение, че сегашният бюджет 
за спорт дори е крайно недоста-
тъчен, макар и рекорден.

„Ако искаме да развиваме 
сериозен спорт, ще трябват 
още пари. Аз се надявам в лице-
то на г-н Апостолов и г-н То-
доров, които милеят за спорта, 
да имаме по-високи бюджети 
в следващите години“, заяви 
той.

След дебатите докладната 
бе приета. С нея се отпуснаха 
общо 8 хиляди лева финансово 
подпомагане на състезатели от 
два карате клуба и един брейк за 
участие на световни и между-
народно първенство.

По време на сесията бе приета 
и докладната, с която кметът 
Димитър Николов предложи 
баскетболният „Черноморец“ 
да получи премия от 20 000 лева 
за спечелването на Купа на Бъл-
гария.

Промени. Причината – недоволството на клубовете от финансирането

Адвокат предлага: Юрист да влезе 
в Спортната комисия

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, обявява 
на основание Заповед №458/27.03.2024 г. на кмета на 
община Средец  търг с явно наддаване за отдаване под 
наем на имот с идентификатор 20273.61.722 по КККР 
на с.Дебелт, нтп- за друг вид застрояване, местност 
„Арпа дере”, с площ 578 кв.м., 9 категория, с начална 
тръжна цена 25,00 лв/дка и имот с идентификатор 
20273.35.10 по КККР на с.Дебелт, нтп- нива, местност 
„Черкезов герен”, с площ 7498 кв.м., 4 категория, с 
начална тръжна цена 22,00 лв/дка, считано от стопан-
ската 2023/2024 година, за срок до 5 стопански години.

Депозита за участие е в размер на 10 % от начална-
та тръжна цена умножена по площта на имота.

    Търговете ще се проведат на 16.04.2024 г. от 10,00 

ч. в зала № 2, ет.2  в сградата на община Средец.
Цената на тръжната документация е в размер на 

24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 12.04.2024 г.
Документи за участие в търговете се подават в дело-

водството на община Средец до 16:00 ч. на 12.04.2024 г.
Определеният депозит за участие се внася в касата 

на Общината или по банкова сметка на община Средец 
BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF – БПБ Средец 
до 16:00 ч. на 12.04.2024 г.     

При неявяване на поне двама кандидати за участие, 
повторни търгове ще се проведат на 23.04.2024 г. при 
същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., ин-
формационното табло на Общината и тел: 05551/7690.

140 състезатели ще участват в националния турнир по кудо „Купа Бургас“

„ЕКО КАМП“ ЕООД
Седалище: гр. София, р-н Витоша, 

ул. „Олимпийска“ № 6, ет. 8
на основание чл. 97, ал. 4 във връзка с чл. 81, ал. 1, 

т. 2 от Закона за опазване на околната среда 
УВЕДОМЯВА

всички заинтересовани физически и юридически лица, 
че е организирана среща за обществено обсъждане на 
Доклад за оценка на въздействието върху околната 
среда (ОВОС) с всички приложения към него за инвес-
тиционно предложение: 

„Изграждане на ваканционно селище с къмпинг 
единици (палатки, мобилни къщи, вилни сгради, 
бунгала, каравани, кемпери, паркинг, басейни, зона 
за спорт, обслужващи сгради и ресторант) в ПИ 
48619.12.602, 48619.15.1075, 48619.15.1063, 
48619.15.1040, 48619.15.1041, 48619.15.1042, 
48619.15.1031, 48619.15.1050, 48619.15.1044, 
48619.15.1034, 48619.15.1037, 48619.15.1047, 
48619.15.1091, 48619.15.1064, 48619.15.1061, 

48619.15.1059, 48619.15.1053, 48619.15.1056, 
48619.15.1068 по КККР на гр. Царево, Община Царево.

Срещата със засегнатото население ще се проведе 
както следва:

на 10.05.2024г. от 11.00 часа, в сградата на 
Народно читалище “Георги Кондолов-1914, 

ул. Хан Аспарух № 34, гр. Царево, общ. Царево. 
Доклада за ОВОС и приложенията към него (в т.ч. 

Доклада за оценка степента на въздействие), са на 
разположение на интересуващите се всеки работен ден 
от 09.00 часа до 17.00 часа в Общинска администрация 
гр. Царево, в РИОСВ Бургас и на интернет сайт: https://
ecoconsultbg.com, раздел „Обяви“.

Писмени становища могат да се предоставят в Об-
щинска администрация Царево на адрес: ул. Хан Аспа-
рух 36, гр. Царево, общ. Царево, в РИОСВ Бургас на 
адрес: гр. Бургас 8000, к-с „Лазур“, ул. „Перущица” № 
67 или на срещата за обществено обсъждане. 

За контакти по общественото обсъждане 
от страна на Възложителя: 

д-р инж. Иван Иванов – моб. 0897810381.

ОБЯВА ЗА СРЕЩА ЗА ОБЩЕСТВЕНО ОБСЪЖДАНЕ

„
Защо при този 
рекорден 
бюджет за 
спорт има 
постоянно 
недоволство 
от клубовете?

Адвокат Христина 
Хаджиатанасова

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Заместник-кме-
товете Стани-
мир Апостолов 
(в средата) и 
Манол Тодоров 
(вдясно) защи-
тиха успехите 
на представи-
телните отбо-
ри, кметът Ди-
митър Николов 
(вляво) отпусна 
премия на БК 
„Черноморец“
ФОТО: 
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В бургаската зала „Ни-
кола Станчев“ се проведе 
държавното лично-отбор-
но първенство по борба за 
девойки и юноши.

Отлично се представи 
състезателката от Спор-
тен клуб по борба „Руен“ 
Еданур Ахмед. Тя грабна 

шампионската титла в 
категория до 76 кг при де-
войките. Във финалната 
схватка Еданур беше пове-
че от убедителна, като 
спечели с технически туш 
срещу миналогодишната 
победителка в категорията 
Габриела Маева от „Тракия 
- 93“ – Пловдив.

„Еданур Ахмед се пред-

стави блестящо. Спази 
тактическите указания и 
не остави никакви съмнения, 
че е по-достойна за златния 
медал“, заяви за „Черномор-
ски фар“ главният треньор 
на СКБ „Руен“ Баязит Кемал. 
В щаба на опитния специа-
лист влизат още треньо-
рите Салим Салим и Кемал 
Кемал.

Шампионска титла за клуб по 
борба „Руен“ при девойките

Еданур Ахмед 
грабна тит-

лата
ФОТО: ЧФ
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З А П О В Е Д
№ РД-09-189 / 27.03.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, 
във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпъл-
нение на решение на Общински съвет Камено по т. 20 
от Протокол № 5 от 29.02.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за 

отдаване под наем на недвижим имот – петно за разпо-
лагане на преместваем обект, за срок от 5 /пет/ години, 
при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както 
следва:

– Петно за разполагане на кафе-автомат, разполо-
жен в уличното пространство между о.т. 113 и о.т. 112, 
по регулационния план на гр. Камено, общ. Камено, 
обл. Бургас (на ул. „Н. Камбов“ № 4), с площ 1.00 
(един) кв.м.

Начална тръжна цена – 10.00 /десет/ лева, месечен 
наем, без включен ДДС;

Стъпка на наддаване – 1.00 /един/ лев. Предложени-
ята за наддаване в търга, не могат да бъдат по-малки от 
10 % от първоначалната тръжна цена;

Депозитът за участие в търга – 1.00 /един/ лев; 

II. Търгът за отдаване под наем на Петно за разпо-
лагане на кафе-автомат, разположен на ул. „Н. Камбов“ 
№ 4, гр. Камено, ще се проведе в гр. Камено в сгра-
дата на общинска администрация Камено на 16.04.2024 
г. от 11:30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за 
услуги и информация на гражданите, всеки работен ден 
от 8:30 до 16:00 часа до 15.04.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Об-
щината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: пла-
щанията се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, 
IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или 
на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община Ка-
мено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 15.04.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с пред-
ставител на Общината, след представяне на платежен 

документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на Договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата Заповед;
Схема за разполагане на търговски обект;
IX. За да участва в публичния търг с явно наддаване, 

кандидатът трябва да представи задължително следните 
документи, до 16:00 часа на 15.04.2024г. в Община Ка-
мено: 

• Заявление за участие, в което се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. 

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регистър 
на Агенция по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, 
регистрирано по специален закон (напр. Закона за юри-
дическите лица с нестопанска цел, Закона за коопераци-
ите), представя удостоверение за актуално правно със-
тояние от съответния окръжен съд по регистрация.

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 23.04.2024г. от 11:30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 22.04.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.03.2024г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-191 / 27.03.2024 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, 
във връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпъл-
нение на решение на Общински съвет Камено по т. 16 
от Протокол № 5 от 29.02.2024г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с явно наддаване за 

отдаване под наем на обособена част от недвижим имот 
– публична общинска собственост, за срок от 5 /пет/ 
години, при начална тръжна цена и стъпка на наддаване, 
както следва:

– Помещение с отделен самостоятелен вход, нахо-
дящо се в сградата на Кметството, в с. Винарско, общ. 
Камено, обл. Бургас, с площ от 17.00 (седемнадесет) 
кв.м.

Начална тръжна цена – 59.50 (петдесет и девет лева 
и петдесет стотинки) лева, месечен наем, без ДДС;

Стъпка на наддаване – 5.95 (пет лева и деветдесет и 
пет стотинки) лева;

Депозит за участие в търга е в размер на 5.95 (пет 
лева и деветдесет и пет стотинки) лева; 

II. Търгът за отдаване под наем на Помещение с 
отделен самостоятелен вход, находящо се в сградата 
на Кметството, в с. Винарско, ще се проведе в гр. 
Камено в сградата на общинска администрация Ка-
мено на 16.04.2024 г. от 11:00 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за 
услуги и информация на гражданите, всеки работен ден 
от 8:30 до 16:00 часа до 15.04.2024г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Об-
щината.

V. Условия за плащане на цената и депозита: пла-
щанията се извършват в български левове по банкова 
сметка на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, 
IBAN: BG 40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или 
на касата в ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имотите, обект на търга, е изложе-
на в общината и на интернет страницата на Община Ка-
мено www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 15.04.2024г. от 09:00 до 16:00 часа, с пред-
ставител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-

телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
Заявление за участие – образец; 
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност; 
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
Декларация за оглед на имота; 
Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
Регламент за участие; 
Проект на Договор за наем; 
Решение на общински съвет; 
Препис от настоящата Заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот;

IX. За да участва в публичния търг с явно наддаване, 
кандидатът трябва да представи задължително следните 
документи, до 16:00 часа на 15.04.2024г. в Община Ка-
мено: 

• Заявление за участие, в което се посочват имената 
на физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. 

• Документ за заплатен депозит за участие; 
• Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регистър 
на Агенция по вписванията. Когато участникът е ЮЛ, 
регистрирано по специален закон (напр. Закона за юри-
дическите лица с нестопанска цел, Закона за коопераци-
ите), представя удостоверение за актуално правно със-
тояние от съответния окръжен съд по регистрация.

• Декларация – 5 броя по образец; 
• Документ за закупена тръжна документация; 
• Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 23.04.2024г. от 11:00 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа 
на 22.04.2024г.

Настоящата Заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Общината в интернет и да се 
обяви на видно място в общинската администрация в 
3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.03.2024г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-188/27.03.2024г.

гр. Камено

На основание чл.35, ал.1 от Закона за общинската 
собственост, чл.72, т.1, чл.76 и във връзка с чл.70, а.4 
от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Камено по 
т. 26 от Протокол № 5 от 29.02.2024г.

З А П О В Я Д В А М:
I.Да се проведе публичен търг с явно наддаване за 

продажба на недвижим имот – частна общинска собстве-
ност, по плана на с. Винарско, общ. Камено, обл. Бургас, 
при начална тръжна цена и стъпка за наддаване, както 
следва:

1.УПИ II (две римско), в квартал 54 (петдесет и 
четири), по плана на с. Винарско, общ. Камено, обл. 
Бургас, целия с площ 976 (деветстотин седемдесет и 
шест) кв.м. Граници и съседи на имота: изток – край 
на регулацията; запад – улица; север – улица; юг – 
улица. Актуван с акт за частна общинска собственост 
– № 3 365 от 10.10.2023г. 

Начална тръжна цена – 17 600.00 (седемнадесет 
хиляди и шестстотин ) лева, без включен ДДС, съгласно 
експертна оценка.

Стъпка за наддаване 10% от началната тръжна 
цена – 1 760.00(хиляда седемстотин и шестдесет) лева. 
Предложенията за наддаване в търга, не могат да бъдат 
по-малки от 10% от първоначалната тръжна цена. 

Депозит за участие в търга е в размер на – 1 760.00(хи-
ляда седемстотин и шестдесет) лева.

II. Търгът за продажбата на УПИ II, в квартал 54, по 
плана на с. Винарско, общ. Камено, обл. Бургас, целия 
с площ 976 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сгра-
дата на общинска администрация Камено на 16.04.2024 
от 10.30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. „Освобождение“ № 101 в Центъра за 
административно обслужване на гражданите, всеки ра-
ботен ден от 8.30 часа до 16.00 часа на 15.04.2024г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лева с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се 
извършват в български левове по банкова сметка на 
Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN BG 40 
BPBI 7937 33 KA225801, BIC : BPBIBGSF, или на касата в 
Центъра за административно обслужване на гражданите 
на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Камено 
– www.kameno.bg

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 15.04.2024г. от 09.00 до 16.00 часа, с пред-

ставител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация:
Заявление за участие – образец;
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност;
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга;
Декларация за оглед на имота;
Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие;
Проект на договор за покупко – продажба;
Решение на общински съвет;
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот.

IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 
непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16.00 часа на 15.04.2024г. в Община Камено, като в 
запечатан плик се слагат следните задължителни доку-
менти за участие:

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие;
– Документ за закупена тръжна документация;
– Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл.23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регистър 
на Агенция по вписванията;

– Декларация – 5 броя по образец;
– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника.

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 23.04.2024г. от 10.30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16.00 часа 
на 22.04.2024г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Община Камено в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 
27.03.2024г.

Съгласувал: Татяна Цонкова Изготвил: Милена Сто-
янова

Директор на Дирекция „ОСПО“ Специалист в Дирек-
ция „ОСПО“

З А П О В Е Д
№ РД-09-187/27.03.2024г.

гр. Камено

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 от ЗМСМА, във 
връзка с чл.70, чл.76 и сл. от НРПУРОИ, и в изпълнение 
на Решение на Общински съвет – Камено по т.18 от 
Протокол № 5 от 29.02.2024г.

З А П О В Я Д В А М:
I.Да се проведе публичен търг с явно наддаване за 

отдаване под наем на недвижим имот – публична общин-
ска собственост, за срок от 10 /десет/ години, при на-
чална тръжна цена и стъпка на наддаване, както следва:

– ПИ с идентификатор 52279.17.50, с площ 16 812 
кв.м., по КККР на с. Константиново, общ. Камено, обл. 
Бургас. Трайно предназначение на територията: „Те-
ритория, заета от води и водни обекти“. Начин на 
трайно ползване: „Езеро“. Номер по предходен план 
000059. Граници и съседи на имота: 52279.17.53, 
52279.17.52, 52279.17.51, 52279.17.49. Имотът е ак-
туван с Акт за публична общинска собственост № 
3 256/18.07.2022г. 

Начална тръжна цена – 1 350.00 (хиляда триста и 
петдесет) лева, без включен ДДС, съгласно експертна 
оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна 
цена – 135.00 (сто тридесет и пет) лева. Предложенията 
за наддаване в търга, не могат да бъдат по-малки от 10% 
от първоначалната тръжна цена. 

Депозит за участие в търга е в размер на – 135.00 
(сто тридесет и пет) лева.

II. Търгът за отдаване под наем на ПИ с идентифи-
катор 52279.17.50 – Езеро, находящ се в с. Констан-
тиново, ще се проведе в гр. Камено, в сградата на 
общинска администрация Камено на 16.04.2024г. от 
10.45 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват 
физически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Каме-
но, гр. Камено, ул. „Освобождение“ № 101 в Центъра за 
административно обслужване на гражданите, всеки ра-
ботен ден от 8.30 часа до 16.00 часа на 15.04.2024г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лева с включен ДДС, платими в брой на касата на 
Общината.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се 
извършват в български левове по банкова сметка на 
Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN BG 40 
BPBI 7937 33 KA225801, BIC : BPBIBGSF, или на касата в 
Центъра за административно обслужване на гражданите 
на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена 
в общината и на интернет страницата на Община Камено 
– www.kameno.bg

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки рабо-
тен ден до 15.04.2024г. от 09.00 до 16.00 часа, с пред-
ставител на Общината, след представяне на платежен 
документ за закупена тръжна документация и предвари-
телна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация:
Заявление за участие – образец;
Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност;
Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга;
Декларация за оглед на имота;
Декларация – съгласие за ползване на лични данни;
Регламент за участие;
Проект на договор за наем;
Решение на общински съвет;
Препис от настоящата заповед;
Акт за общинска собственост;
Скица на недвижимия имот.
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, 

непрозрачен плик, върху който се посочват имената на 
физическото лице, ЕГН, съответно наименованието на 
търговеца, Единния идентификационен код (ЕИК), както 
и обекта, за който кандидатства. Документите се подават 
до 16.00 часа на 15.04.2024г. в Община Камено, като в 
запечатан плик се слагат следните задължителни доку-
менти за участие:

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие;
– Документ за закупена тръжна документация;
– Документи, установяващи самоличността на участ-

ника. Когато участникът е физическо лице се представя 
копие от лична карта. Когато участникът е юридическо 
лице се представя документ за регистрация или посоч-
ване на ЕИК по чл.23 ЗТР. Допустимо е представяне на 
извадка от електронната страница на Търговския регистър 
на Агенция по вписванията;

– Декларация – 5 броя по образец;
– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, 

когато се участва чрез пълномощник. Копие от личната 
карта на пълномощника.

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 23.04.2024г. от 10.45 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления 
за участие в повторния търг се извършва до 16.00 часа 
на 22.04.2024г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата заповед да се публикува в местен еже-
дневник, на страницата на Община Камено в интернет и 
да се обяви на видно място в общинската администрация 
в 3-дневен срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 27.03.2024г.

Съгласувал: Татяна Цонкова Изготвил: Милена Стоянова
Директор на Дирекция „ОСПО“ Специалист в Дирекция 
„ОСПО“
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Престиж. В три категории бяха отличени участниците

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Хоби готвачи премери-
ха сили и умения с учени-
ци в кулинарен двубой. За 
втора поредна година 
подбрани известни лич-
ности с интерес към ку-
линарията влизат в 
професионална кухня и 
участват в своебразно 
надпреварване с ученици 
от Професионалната 
гимназия по туризъм 
„Проф. д-р Асен Златаров“.

Зад идеята на това 
събитие стоят информа-
ционен сайт „Черноморие“ 
и кулинарният канал 
„Тихото готвене с Деси“.

Бъдещите професио-
нални готвачи-ученици 
от 11 и 12 клас на гимна-
зията са с изявени кули-
нарни интереси, участват 
редовно в конкурси и 
представят училището 
на различни състезания. 
Повечето вече работят 
в престижни заведения 
или в семейни ресторанти 
по Черноморието.

Този път темата бяха 
постни ястия, които се 
оказаха голямо предизви-
кателство, но пък възмож-
ност за креативност. 

Три отбора премериха 
сили. Те бяха съставени 
от хоби готвачи и учени-
ци от гимназията. 

Предварително изтег-
лен жребий определи със-
тава на отборите, които 
участваха в състезанието: 
№1 графичният дизайнер 
Детелина Минева и Ста-
нислав Стоев от XI В клас, 
№2 – психологът Антоа-
нета Димчева и Димитър 
Раев от XII Ж клас, №3 – 
брокерът на недвижими 
имоти Яна Зафирова и 
Стела Манолова от XI Г 
клас.

В началото на състеза-
нието и трите отбора 
получиха по една кошница 
с продукти, които са 
осигурени специално за 

кулинарния двубой от 
смарт ритейлъра Lidl. Във 
всяка кошница имаше ориз, 
гъби, пресен и стар лук, 
чесън, зелена салата, спанак, 
краставици, домати, ре-
пички, нахут, тахан, 
моркови, маслини, фран-
зели, пресни подправки. В 
рамките на почти три 
часа отборите трябваше 
да приготвят по четири 
порции – салата, разядка 
и основно ястие.

Уменията им в кухнята 
и работата в екип оценя-
ваше професионално жури 
в състав: Айдън Хасан – 
управител на ресторанта 
на известен бургаски хотел, 
Катя Рихтер и Диана 
Инджелиева – преподава-
тели в Колежа по туризъм 
към университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“.

Журито бе впечатлено 
от професионализма и 
отговорното поведение 
на отборите и ги отличи 
с три награди. За най-до-
бри вкусови качества 
наградата отиде при 
отбор 2 – психолога Ан-
тоанета Димчева и Ди-
митър Раев от XII Ж клас.

Рекламният дизайнер 
Детелина Минева и Ста-
нислав Стоев от XI В клас 
бяха отличени за най-до-
бра презентация, а броке-

рът Яна Зафирова и 
Стела Манолова от XI Г 
клас заслужиха наградата 
за прецизност. 

„Гледаме още по какъв 
начин поддържат работ-
ните си места и как полз-
ват продуктите. Препо-
ръчвам им да се използват 
максимално продуктите, 
защото те са калкулация 
и пари“, заяви Айдън Хасан, 
член на журито и управи-
тел на ресторант. 

Според директора на 
гимназията Фотинка 
Въргова подобен род изяви 
помагат на учениците. 
„Изпитание и сравнение 
за техните знания и уме-
ния е този двубой. Включ-
ват се с желание, за да се 
сравнят с хоби готвачите. 
Учат се едни от други, 
разменят идеи, виждат 
докъде са стигнали и как-

во още има 
да учат, идеята не е само 
в състезателния характер 
на двубоя, а да се разшири 
кръгозорът им“, каза тя.

Работата на учениците 
наблюдава и директорът 
на колежа доцент д-р 
Веселина Атанасова:

„Нашата цел е да под-
държаме непрекъснато 
контакт с Гимназията по 
туризъм и всички тези 
млади таланти да продъл-
жат, да надградят своето 
обучение, да придобият 
по-високата степен и 
така да бъдат успешно 
реализирани на пазара на 
труда.“ Според нея целта 
на колежа е не да учи в 
кулинарни умения учени-
ците, а да ги стимулира 
да стават управляващи 
бизнес, и то компетент-
но.

Хоби готвачи мериха сили  
с ученици в кулинарен двубой

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

С много любов и стара-
ние работещите в чита-
лището в село Прилеп 
сътвориха  истинска 
пролетна феерия. Изпод 
сръчните ръце на Ганка 
Делева и Фатме Али ожи-
вяха десетки хартиени 
цветя и лястовички. Във 
всяко едно цветче дамите 
вплетоха своята любов, 

надежда и вяра. С тях те 
украсиха коридорите и 
стаите на сградата, съоб-
щава karnobat-voice.

Пролетното настрое-
ние се усеща още от пло-
щада пред читалището. 
Храстите и дръвчетата 
са отрупани с цветя, а 
лястовичките спокойно 
са кацнали на клонките и 
приветстват преминава-
щите. Колоните на чита-

лищната сграда  и врати-
те са аранжирани с много 
усет и красота.

Навсякъде се носи усе-
щането за нов живот и 
някак тези малки и големи 
хартиени цветя и лясто-
вички стоплят сърцето 
и те приканват да поседнеш 
на пейката, да почувстваш 
галещите лъчи на слънце-
то и да кажеш: Здравей, 
Пролет…

Журито 
оценява
ФОТО: АВТОРЪТ

Заслужена оценка за труда и амбицията

Хората, които обучават кадри за туризма бяха доволни от 
това, което представиха ученици и хоби готвачи

С цветя и лястовички от хартия украсиха село Прилеп

Пролетното 
настроение 
се усеща от 
площада пред 
читалището
ФОТО: KARNOBAT-
VOICE

Ястията на отбор 1 Ястията на отбор 2 Ястията на отбор 3
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